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§ 183 Dnr KS 2023-000035 101 

Revisorerna har ordet 

Sammanfattning 
Då det inte fanns någon representant för revisionen närvarande lämnas ingen 

information på sammanträdet. 

____________________________________________________________________
__________ 
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§ 184 Dnr KS 2023-000278 450 

Interpellation om skatten på biogas, av Carina 
Sundbom (C) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellation bordläggs till sammanträdet 2023-06-13. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktigeledamoten Carina Sundbom (C) har ställt följande interpellation 

till samhällsbyggnadsnämndens ordförande: 

"Nyligen kom ett dråpslag för biogasen – man måste betala fossil skatt efter en EU-

dom. I ett slag höjdes priset vid pumpen med 5 kronor. Hade det varit bensin hade 
regeringen agerat omgående. Nu har regeringen bara skrivit ett brev till 

kommissionen och hoppas på en process som kan ta uppåt 18 månader.  

Behovet av att fasa ut den fossila energin är akut. Både för klimatet och för vår 
säkerhet. Biogasen är en viktig pusselbit för att fasa ut den ryska energin. Biogasen 

är förnybar och produceras från avfall, såsom matrester och gödsel. Den har därför 
stora fördelar när det kommer till att sluta kretsloppen i samhället – samtidigt som 

tillgången till förnybar energi ökar. Det är dessutom en lokal resurs som stärker vår 

självförsörjning på energi och ger jobb hos oss lokalt.  

Många fordon drivs av biogas, såväl tunga fordon som personbilar och fler kan det 

bli. Sverige har stor potential att både fasa ut den ryska gasen och skapa 
möjligheter till export av tekniskt kunnande samtidigt som en ökad nationell 

användning av biogas bidrar till att nå våra klimat- och miljömål. 

När nu regeringen behandlar biogasen orättvist, behöver vi lokalt hjälpa till. Det 
kan handla om lägre avkastningskrav på den kommunala biogasen och det krävs 

ett ökat tryck på regeringen, exempelvis genom skrivelser som påtalar problemets 
allvar.  

Mot bakgrund av den allvarliga situationen så vill jag ställa följande frågor till 
samhällsbyggnadsnämndens ordförande: 

 Hur slår denna skatt på Skellefteå kommuns biogasproduktion? 

 Vilka konsekvenser får det för samhällsbyggnadsnämndens verksamheter? 

 Vad kommer samhällsbyggnadsnämnden göra för att mildra situationen för 

kommunens biogaskonsumenter?  

 Kommer samhällsbyggnadsnämnden påtala detta problem för regeringen, 

tex genom en skrivelse?" 
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Samhällsbyggnadsnämndens ordförande är inte närvarande på sammanträdet. 

____________________________________________________________________

________ 
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§ 185 Dnr KS 2023-000279 700 

Interpellation om sexuella orsaker och Lagen med 
särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU), av 
Carina Sundbom (C) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Behandlingen av ärendet är avslutad. 

Inlägg 
Carina Sundbom (C), Iosif Karambotis (S), Linnea Öhman (MP) , Håkan Andersson 

(C) samt Lova Torstensson (V) yttrar sig.  

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Carina Sundbom (C) har ställt följande interpellation 
till socialnämndens ordförande: 

"Den 13 mars rapporterade Ekot  att flickor betydligt oftare än pojkar 
tvångsomhändertas på grund av sexuella orsaker eller övergrepp. Detta visar Ekots 

egen granskning, där de granskat omkring 300 beslut som tagits om 
omhändertagande enligt Lagen med särskilda bestämmelser om vård av unga 

(LVU), som fattats på grund av ungas ”eget beteende” under förra vintern. 

”Sexuellt beteende”, som sexuella övergrepp men även sexuella relationer, angavs 
som skäl för tvångsomhändertagande för var tredje flicka, men bara för var 

sextonde pojke.  

Forskare vid Stockholms universitet, som forskar inom området och arbetar på en 

rapport som inte har publicerats ännu, bekräftar att de har gjort samma upptäckt: 

alltså sexuella orsaker och övergrepp oftare tas upp i domar om tvångsvård i fall 
som rör flickor, än i fall som rör pojkar.  

Sexuella orsaker är sällan det enda skälet som anges i domarna, men förekommer 
likväl oftare bland flickor än bland pojkar. Sällan kommenteras pojkars sexuella liv, 

medan det förekommer kommenterar som indikerar att flickor genom sin sexuella 
aktivitet riskerar att hamna i en situation där hon blir sexuellt utnyttjad eller gravid i 

ung ålder. Ingen verkar bekymra sig över en pojkes risker att bli förälder i ung 

ålder, vilket är en risk som torde finnas även för en sexuellt aktiv pojke. 

Flickor utsätts oftare för sexuella övergrepp än pojkar, vilket kan förklara en del av 

att sexuella övergrepp oftare förekommer i domar som rör flickor. Det är ytterst 
allvarligt och flickor som utsatts måste få rätt stöd. Däremot är det inte ett ”eget 

beteende” att bli utsatt för sexuella övergrepp. Därför är det anmärkningsvärt att 

det i vissa beslut går att läsa att flickor ”låtit sig utsättas för övergrepp”, vilket 
tydligt härleder till hennes eget beteende.  

Ett aktivt sexliv ska inte vara en risk för att utsättas för sexuella övergrepp: ett 
sexuellt övergrepp är ett sexuellt övergrepp och det är olagligt. Att beskriva sexuellt 

umgänge som ett riskbeteende för sexuella övergrepp, är att förflytta ansvaret från 

gärningspersonen – som oftast är en man – till den utsatta – som oftast är en 
kvinna eller flicka. Denna syn på kvinnor och flickors sexualitet är inte ny. Den har 

synts i bland annat våldtäktsfall, då exempelvis kvinnors klädsel eller 
berusningsgrad har angetts som förklaringsgrunder för sexualbrott. Det är 

emellertid inte en syn som ska ursäktas eller accepteras. Den är förlegad. 

Sexuella orsaker kan vara en grund för omhändertagande, men Ekots granskning 

visar att flickor och pojkars sexualitet bedöms olika och att flickor verkar få bära 

ansvarsbörda för brott som hon blivit utsatt för.  
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Mot bakgrund av detta, vill jag fråga socialnämndens ordförande följande: 

 Finns underlag från Skellefteå kommun med i Ekots granskning? 

 Hur ser socialnämndens på resultatet av granskningen; att flickor och 

pojkars sexualitet bedöms och behandlas olika i samband med 

omhändertagande enligt LVU? 

 Vilka rutiner finns inom socialnämndens förvaltning för att säkerställa att 

underlag tas fram på objektiva grunder? 

 Vilket stöd kan socialnämndens förvaltning ge när ett barn har blivit utsatt 

för sexuella övergrepp? " 

Socialnämndens ordförande Iosif Karambotis (S) lämnar följande svar: 
"Fråga: Finns det underlag från Skellefteå kommun i Ekots granskning? 

Svar: Nej. Individ- och familjeomsorgen (IFO) som ligger under socialnämnden har 
inte blivit kontaktade av Ekot i deras granskning. Därför utgår verksamheten ifrån 

att inget underlag från Skellefteå kommun är med i granskningen. 

Fråga: Hur ser socialnämnden på resultatet av granskningen; att flickor och pojkars 

sexualitet bedöms och behandlas olika i samband med omhändertagande enligt 

LVU? 
Svar: Socialnämnden har inte diskuterat den aktuella granskningen av Ekot och har 

därför inga synpunkter. Det har inte heller lyfts frågor i nämnden av ledamöterna 
om den aktuella granskningen. Det finns möjlighet för ledamöterna i socialnämnden 

att i framtiden lyfta frågan för diskussion.  

Fråga: Vilka rutiner finns inom socialnämndens förvaltning för att säkerställa att 
underlag tas fram på objektiva grunder? 

Svar: I regeringsformen står att ” förvaltningsmyndigheter och andra som fullgör 
offentliga förvaltningsuppgifter i sin verksamhet ska beakta allas likhet inför lagen 

samt iaktta saklighet och opartiskhet” . Detta gäller alla ärenden som IFO 
handlägger och är ingenting som IFO själva kan välja att göra eller inte. Utifrån att 

det är lag behövs ingen speciell rutin för detta. Däremot är ”saklighet och 

opartiskhet” ett högst aktuellt och viktigt ämne att ta hänsyn till i arbetet.  I IFO:s 
introduktion för nyanställda är frågan kring saklighet och opartiskhet högst aktuell 

och relevant. Det tas även upp vid till exempel ärendefördelningar för att 
säkerställa att en handläggare till exempel inte utreder någon som de känner 

privat.  Frågan kring saklighet och opartiskhet är en av grundförutsättningarna för 

att göra ett gott arbete.   

När Individ- och familjeomsorgen utreder ett barn som misstänks fara illa så är det 

barnets behov som utreds och det kopplas i analysen till barnets utveckling i 
relation till föräldrars förmåga i den familj och miljö som de befinner sig i. Utifrån 

detta görs en bedömning av vad som är barnets behov och barnets bästa. 

Det är två socialsekreterare som utreder tillsammans vilket ska stärka både 

kvaliteten och rättssäkerheten. Det finns även möjlighet till ärendehandledning vid 

behov. När det gäller utredningar som leder till ansökan om LVU så läser chef alltid 
beslutsunderlaget. Ofta tas även referenter för att få en så bra helhetsbild av 

barnets situation som möjligt.  

Skellefteå kommun utreder enligt BBIC – Barn behov i centrum. BBIC innehåller en 

struktur för både handläggning, genomförande och uppföljning av 

myndighetsutövningen som en utredning innebär. För att få arbeta enligt BBIC 
krävs licens och BBIC ägs av Socialstyrelsen.  

Att ta fram ett underlag på objektiva grunder handlar som sagt om att följa lag och 
förordning och sen att bedöma vad som är barnets bästa utifrån forskning och 
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beprövad erfarenhet. Sen är det viktigt att det enskilda barnet själv ska få komma 
till tals och själv ge uttryck för vad som är hans eller hennes bästa. BBIC är ett sätt 

att kunna sammanställa ett sådant underlag. 

Sen har även Barn och Unga utredning, vilket är det team som utreder barn och 

unga flertalet rutiner som stöd i utredningsarbetet. Det handlar till exempel om 

rutin för barnsamtal, rutin för barn och unga med sexuell beteendeproblematik mm.  

Fråga: Vilket stöd kan socialnämndens förvaltning ge när ett barn blivit utsatt för 

sexuella övergrepp? 
Svar: När socialtjänsten får kännedom att ett barn kan ha eller har blivit utsatt för 

sexuella övergrepp handlar det inledningsvis om att göra en skyddsbedömning och 
ta ställning till om det finns behov av omedelbara åtgärder. Sen ska verksamheten 

ta ställning till om en polisanmälan behöver göras och sen utreds barnets behov 

vidare.   

Om det framkommit att ett barn blivit utsatt för sexuella övergrepp så är det BUP 

som står för eventuell traumabehandling och krisstöd. Det som socialtjänsten kan 
erbjuda är stödinsatser via Socialtjänstlagen (SoL) eller vård enligt LVU (Lag med 

särskilda bestämmelser om vård av unga) om behov finns.  

Centrum mot Våld samt Klara öppenvård och Familjeteamet som är öppenvården 
riktad mot barn och unga arbetar med stödjande samtal med utsatta vid behov. 

Dessa enheter är professionella och bedömer om specialistvård behövs. Stödjande 
samtal kan som sagt erbjudas i väntan på behandling. 

Det finns även en rutin för arbetet med barn och unga i Västerbotten med sexuell 
beteendeproblematik . Där står att ” Inget barn ska bli utsatt för övergrepp och 

inget barn ska begå övergrepp på andra. För barn och unga är tidiga, samordnade 

insatser viktigt för att förebygga, motverka och åtgärda skadliga beteenden. 
Samverkan mellan olika aktörer och nivåer är en viktig del i att säkerställa att barn 

och unga får insatser och stöd utifrån förutsättningar, livssituation och behov”. I 
rutinen framgår även ansvarsfördelningen mellan kommun och region. ” 

____________________________________________________________________

_____________ 
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§ 186 Dnr KS 2023-000280 600 

Interpellation om ordning, trygghet och studiero i 
Skellefteås skolor, av Andreas Löwenhöök (M) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Behandlingen av ärendet är avslutad. 

Inlägg 
Andreas Löwenhöök (M), Filip Palukka (V), Joakim Dahlgren (S), Håkan Andersson 

(C), Maria Bernsson (C) samt Per Boström (KD) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Andreas Löwenhöök (M) har ställt följande 
interpellation till för- och grundskolenämndens ordförande: 

"Tidningen Norran har i ett par artiklar rapporterat om tryggheten i skolan. Bilden 
som tecknas är bekymmersam. Det är en skolmiljö där fysiskt våld, dödshot och 

verbala kränkningar är en del av vardagen. Det beskrivs hur eleverna har blivit mer 

utåtagerande, vilket drabbar såväl elever som lärare, pedagoger och skolpersonal. 

Bilden av ökande problem i skolmiljö bekräftas av föräldrar, lärare, fackliga 

representanter, skolförvaltningsledningen och statistiken. Antalet anmälningar 
gällande kränkningar och diskriminering låg under höstterminen 2022 på 643 

anmälningar. Vilket kan jämföras med skolåret 2019/2020, innan pandemin, då 

antalet anmälningar låg på 841 för hela skolåret. 

Den senast publicerade nationella skolenkäten från Skolinspektionen, genomförd 

under vårterminen 2021, visar en nedåtgående trend vad gäller 
mellanstadieelevernas upplevelser kring ordningsregler, trygghet och skolans 

förmåga att förhindra kränkningar. Endast 15 procent av eleverna i årskurs 5 helt 
och hållet studiero på lektionerna. Grundskolan i Skellefteå ligger totalt sett under 

rikssnittet när det kommer till trygghet och inom gymnasieskolan ligger Skellefteå 

kommun under rikssnittet på alla parametrarna; ordningsregler, tudiero, trygghet 
och skolans förmåga att förhindra kränkningar. 

Samtidigt för kommunen ingen statistik över skador och polisingripanden. 

I Norrans artiklar skildras också en elev som tvingats byta skola på grund av 

mobbing, trots mångårig kamp och krav på förbättringar från föräldrarnas sida. 

Oavsett omständigheter är ett underkännande av skolans arbete. Det är aldrig den 
som är utsatt för mobbing som ska tvingas lämna sin skola. 

Moderaterna konstaterar att studiero och en trygg lär- och arbetsmiljö, för elever 
och lärare, är en förutsättning för elevernas lärande. Utan lugn och ro i 

klassrummet kan inte lärarna bedriva en bra undervisning för alla elever. 

Moderaternas politik ger stöd till att upprätthålla ordning och trygghet i Skellefteå 
skolor. 

Motsatsen till ordning och trygghet, det vill säga oordning och otrygghet, drabbar 
alla elever negativt. Särskilt elever som redan har det svårt som halkar efter ännu 

mer. För att förbättra studieresultaten och likvärdigheten i Skellefteås skolor måste 
det vara ordning i klassrummen och på skolgårdarna. 

Mot bakgrund av detta har jag följande frågor till För- och grundskolenämndens 

ordförande, Fredrik Stenberg (S): 
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 På vilket sätt agerar För- och grundskolenämnden för att återställa 

ordningen i Skellefteås skolor? 

 Finns det gemensamma ordningsregler på alla skolor? 

 Vilka stödfunktioner har nämnden upprättat för rektorernas och lärarnas 

arbete med ordning och trygghet i skolorna? 

 Polisanmäls alla brott i skolan? 

 Varför förs inte statistik över skador och polisingripanden? 

 Planerar nämnden att utveckla Resurscenter ”RC” i Ursviken till ett så kallad 

skolakut? 

 Finns det socialsekreterare kopplade till varje skola? 

 Vad är nämndens principiella inställning till långt gången mobbing – är det 

den mobbade eller mobbaren som ska byta skola? " 

För- och grundskolenämndens t f ordförande Filip Palukka (V) lämnar följande svar: 

"Fråga: På vilket sätt agerar för- och grundskolenämnden för att återställa 

ordningen i Skellefteås skolor? 

Svar: För- och grundskolenämnden upplever att ordningen på skolorna är god vilket 
också har visat sig i resultaten från elevundersökningar vad gäller trygghet där 

resultaten tydligt visat att eleverna känner sig trygga i skolorna i Skellefteå 
kommun. Om det krävs att så har skolan möjlighet att agera mot otrygghet, genom 

möjligheter för både lärare och rektor att vidta olika disciplinära åtgärder i 

förhållande till elever som stör ordningen och de andra elevernas trygghet. Det går 
att visa ut elever från klassrummet, besluta om kvarsittning, avstängning. 

Fråga: Finns det gemensamma ordningsregler på alla skolor? 
Svar: Varje skola har ordningsregler som beslutas av rektor vilket också anges i 

skollagen. Likaså ska alla skolor ha en plan mot diskriminering och kränkande 

behandling. Planen ska främja barns och elevers lika rättigheter samt  förebygga 
och förhindra trakasserier eller annan kränkande behandling, exempelvis mobbning. 

Fråga: Vilka stödfunktioner har nämnden upprättat för rektorernas och lärarnas 
arbete med ordning och trygghet i skolorna? 

Svar: Det finns verksamhetskontroller på förvaltningen med ansvar för att följa 
ärenden om kränkningar och som arbetar med att stötta skolledarna i att 

organisera arbetet mot kränkningar. Från och med hösten 2022 finns även en 

gemensam ingång för alla skolor där alla typer av ärenden kan lyftas och där 
Kompetenscentrum hälsa och stöd kan sätta ihop ett riktat stöd baserat på den 

aktuella situationen och verksamhetens och/eller elevernas behov. 

Fråga: Polisanmäls alla brott i skolan? 

Svar: Det finns idag inget lagkrav som säger att skolorna ska polisanmäla alla brott 

utan varje fall behöver bedömas individuellt. JO har i ett antal fall ställt sig kritisk till 
skolor som polisanmäler unga elever. I ett beslut från 2007 konstaterar JO att även 

om det inte finns något formellt hinder mot att skolan polisanmäler en yngre elev 
så ligger ansvaret för att lämpliga åtgärder vidtas mot barn och ungdom som begår 

brott i första hand på socialtjänsten och inte på rättsväsendet. Det är med andra 
ord i många fall en lämpligare åtgärd att skolan gör en orosanmälan till 

socialtjänsten. 

Fråga: Varför förs inte statistik över skador och polisingripanden? 
Svar: Ärenden om kränkningar registreras i ett system som heter Draftit. Antalet 

registrerade händelser har ökat den senaste tiden och bedömningen är att den 
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absolut största orsaken till det är större medvetenhet när det gäller arbetet med att 
förebygga kränkningar och diskriminering. Ute på skolorna anmäls mindre allvarliga 

händelser i högre grad, troligen som en följd av den ökade medvetenheten. Draftit 
blir alltmer känt ute i verksamheten och allt fler vet och förstår hur man använder 

det.  

Fråga: Planerar nämnden att utveckla Resurscenter ”RC” i Ursviken till ett så kallad 
skolakut? 

Svar: Det pågår en utredning kring detta och en första information om utredningen 
planeras att ges till för- och grundskolenämnden under sommaren eller hösten. 

Fråga: Finns det socialsekreterare kopplade till varje skola? 
Svar: Kompetenscentrum hälsa och stöd jobbar med att utveckla arbetet med HLT-

team (hälsa, lärande och trygghet) som är team bestående av representanter från 

socialtjänsten, primärvården och skolan. HLT teamen ska snart täcka in alla 
rektorsområden och här kan ärenden från enskilda skolenheter dryftas med andra 

myndigheter. Vi har även ett flertal socionomer som arbetar som kuratorer inom 
elevhälsan så vi har även en god egen kapacitet inom området. 

Fråga: Vad är nämndens principiella inställning till långt gången mobbing – är det 

den mobbade eller mobbaren som ska byta skola? 
Svar: Vill börja med att säga att för och grundskolenämndens principiella hållning är 

alltid att värna om den utsatte eleven. Beslut om att permanent flytta en elev som 
utsätter någon annan, kan göras till en annan skola/enhet och fattas av kommunen 

utifrån skollagens regler om skolplacering om det är nödvändigt med hänsyn till 
övriga elevers trygghet och studiero. Något lagstöd för att flytta elever som har 

blivit utsatta för kränkningar finns inte." 

____________________________________________________________________
________ 
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§ 187 Dnr KS 2023-000281 610 

Interpellation om ordning, trygghet och studiero i 
Skellefteås gymnasieskolor, av Andreas Löwenhöök 
(M) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Behandlingen av ärendet är avslutad. 

Inlägg 
Andreas Löwenhöök (M), Filip Palukka (V), Joakim Dahlgren (S), Håkan Andersson 

(C), Maria Bernsson (C) samt Per Boström (KD) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Andreas Löwenhöök (M) har ställt följande 
interpellation till gymnasienämndens ordförande: 

"Tidningen Norran har i ett par artiklar rapporterat om tryggheten i skolan. Bilden 
som tecknas är bekymmersam. Det är en skolmiljö där fysiskt våld, dödshot och 

verbala kränkningar är en del av vardagen. Det beskrivs hur eleverna har blivit mer 
utåtagerande, vilket drabbar såväl elever som lärare, pedagoger och skolpersonal. 

Bilden av ökande problem i skolmiljö bekräftas av föräldrar, lärare, fackliga 

representanter, skolförvaltningsledningen och statistiken. Antalet anmälningar 
gällande kränkningar och diskriminering låg under höstterminen 2022 på 643 

anmälningar. Vilket kan jämföras med skolåret 2019/2020, innan pandemin, då 
antalet anmälningar låg på 841 för hela skolåret. 

Den senast publicerade nationella skolenkäten från Skolinspektionen, genomförd 

under vårterminen 2021, visar en nedåtgående trend vad gäller 
mellanstadieelevernas upplevelser kring ordningsregler, trygghet och skolans 

förmåga att förhindra kränkningar. Endast 15 procent av eleverna i årskurs 5 helt 
och hållet studiero på lektionerna. Grundskolan i Skellefteå ligger totalt sett under 

rikssnittet när det kommer till trygghet och inom gymnasieskolan ligger Skellefteå 
kommun under rikssnittet på alla parametrarna; ordningsregler, studiero, trygghet 

och skolans förmåga att förhindra kränkningar. 

Samtidigt för kommunen ingen statistik över skador och polisingripanden. 

I Norrans artiklar skildras också en elev som tvingats byta skola på grund av 

mobbing, trots mångårig kamp och krav på förbättringar från föräldrarnas sida. 
Oavsett omständigheter är ett underkännande av skolans arbete. Det är aldrig den 

som är utsatt för mobbing som ska tvingas lämna sin skola. 

Moderaterna konstaterar att studiero och en trygg lär- och arbetsmiljö, för elever 
och lärare, är en förutsättning för elevernas lärande. Utan lugn och ro i 

klassrummet kan inte lärarna bedriva en bra undervisning för alla elever. 
Moderaternas politik ger stöd till att upprätthålla ordning och trygghet i Skellefteå 

skolor. 

Motsatsen till ordning och trygghet, det vill säga oordning och otrygghet, drabbar 
alla elever negativt. Särskilt elever som redan har det svårt som halkar efter ännu 

mer. För att förbättra studieresultaten och likvärdigheten i Skellefteås skolor måste 
det vara ordning i klassrummen och på skolgårdarna. 

Mot bakgrund av detta har jag följande frågor till Gymnasienämndens ordförande, 
Joakim Dahlgren (S): 
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 På vilket sätt agerar Gymnasienämnden för att återställa ordningen i 

Skellefteås gymnasieskolor? 

 Finns det gemensamma ordningsregler på alla gymnasieskolor? 

 Vilka stödfunktioner har nämnden upprättat för rektorernas och lärarnas 

arbete med ordning och trygghet i gymnasieskolorna? 

 Polisanmäls alla brott i gymnasieskolorna? 

 Varför förs inte statistik över skador och polisingripanden? 

 Finns det socialsekreterare kopplade till varje gymnasieskola? 

 Vad är nämndens principiella inställning till långt gången mobbing – är det 

den mobbade eller mobbaren som ska byta skola?" 

Gymnasienämndens ordförande Joakim Dahlgren (S) lämnar följande svar: 

"Fråga: På vilket sätt agerar Gymnasienämnden för att återställa ordningen i 
Skellefteås gymnasieskolor? 

Svar: Gymnasienämnden upplever att ordningen på skolorna är god vilket också har 

visat sig i resultat från elevundersökningar där resultaten tydligt visar att eleverna 
känner sig trygga i skolorna i Skellefteå kommun. Självklart pågår ett kontinuerligt 

och viktigt arbete med förebyggande åtgärder, till exempel föreläsningar, 
samarbeten med skolkyrkan med olika koncept kring hur vi är mot varandra, 

mobilfria lärmiljöer för att skapa både trygghet och studiero samt att eleverna får 

gå en utbildning om beteende på nätet. 

Fråga: Finns det gemensamma ordningsregler på alla gymnasieskolor? 

Svar: Ja, det finns ordningsregler på alla skolor. Dessa kommuniceras grundligt till 
alla elever i början av åk 1 vid introduktionsdagarna. I början av årskurs 2 och 3 

görs återigen insatser för att aktualisera de gällande ordningsreglerna för eleverna.  

Fråga: Vilka stödfunktioner har nämnden upprättat för rektorernas och lärarnas 
arbete med ordning och trygghet i gymnasieskolorna? 

Svar: På skolorna finns skolvärdar som arbetar relationsbyggande på skolan. 
Skolvärdarna har också kontakter utanför skolan och kan hjälpa till med att lotsa 

ärenden vidare till rätt instans om så behövs. Varje klass har ett elevskyddsombud 
som kan hjälpa till med att förmedla hur upplevelserna av tryggheten på skolan ser 

ut. Dessutom sker hälsosamtal med eleverna och via dessa kan skolan fånga upp 

enskilda ärenden eller problem på gruppnivå. Skolan följer upp om eleverna får det 
stöd de behöver. 

Fråga: Polisanmäls alla brott i gymnasieskolorna? 
Svar: Det beror på vilken typ av brott som har begåtts. Det finns inget lagkrav att 

skolorna ska polisanmäla alla brott, det är alltid målsägande som måste vara villig 

att driva frågan vidare och därför ska polisanmälas göras av den som blivit utsatt 
för brottet. Gymnasieskolan kan dock stötta målsägande om en polisanmälan är 

aktuell. Där till behöver varje fall bedömas individuellt, därför går inte att ge en 
allmängiltig regel kring polisanmälan. Det är troligare att skolan gör en 

orosanmälan till socialtjänsten. 

Fråga: Varför förs inte statistik över skador och polisingripanden? 

Svar: Ärenden om kränkningar registreras i DraftIT och tillbud registreras i STELLA. 

Det pågår ett aktivt arbete med att öka användandet av dessa program vid fall av 
kränkningar och tillbud ute på skolorna.  
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Fråga: Finns det socialsekreterare kopplade till varje gymnasieskola? 
Svar: Socialsekreterare arbetar inte kopplat mot en specifik skola, de arbetar mer 

områdesvis och eleverna i gymnasiet kommer från hela kommunen. 

Fråga: Vad är nämndens principiella inställning till långt gången mobbing – är det 

den mobbade eller mobbaren som ska byta skola? 

Svar: Gymnasiet har liten möjlighet att flytta elever eftersom programmen i regel 
bara finns på en skola, vissa program har också bara en klass. Av denna anledning 

blir det förebyggande arbetet extra viktigt. Vid händelser som kräver åtgärder 
försöker skolorna lösa detta genom samtal och en åtgärdstrappa. Åtgärdstrappan 

innebär i första hand att utsättaren får en varning, i andra hand kan det bli aktuellt 
med avstängning." 

____________________________________________________________________

________ 
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§ 188 Dnr KS 2023-000294 700 

Interpellation om hur kommunen planerar angående 
utbildning i kommunens vård- och 
omsorgsverksamheter för en stärkt beredskap för 
civilt försvar, av Maria Bernsson (C) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Behandlingen av ärendet är avslutad. 

Inlägg 

Maria Bernsson (C), Iosif Karambotis (S) samt Per Boström (KD) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Maria Bernsson (C) har ställt följande interpellation 
till socialnämndens ordförande: 

"Kommunen är ansvarig för att äldreomsorg, vattenförsörjning, räddningstjänst och 

skola fungerar även vid en samhällskris. Med rätt förberedelser kan vi tillsammans 
klara en besvärlig situation bättre, oavsett vad som orsakat den. Detta kan man 

läsa i broschyren ”Om krisen eller kriget kommer”, utgiven 2018 av Myndigheten 
för samhällsskydd och beredskap, MSB. Vi lever nu i en orolig tid. Sedan denna 

broschyr delades ut för fem år sedan, har vi både haft en pandemi och krig i vår 
närhet. Kriser kan komma i form av till exempel gasolyckor, brand i batterifabrik, 

terrorattentat eller som hot mot rikets säkerhet och vår självständighet. Detta 

skulle kunna drabba något vård- och omsorgsboende i vår kommun. När krisen 
kommer är det givetvis bra om det finns tydliga och implementerade rutiner för hur 

personal ska agera. Det kan vara avgörande för vårdtagarnas och personalens 
säkerhet att personalen känner till och har övat krislägessituationer. Kommunen har 

en mycket fördelaktig möjlighet att höja beredskapen och nå ut med viktig kunskap 

till sin personal via kompetensutveckling. Att öva inrymning* (utan hyresgäster), 
veta var skyddsrum finns, var och hur man till exempel fyller på vatten, hittar filtar 

och första förbandslådor samt hur man ger första hjälpen, är viktiga kunskaper som 
kan göra stor skillnad.  

I en orolig tid, där vi faktiskt inte vet hur vår morgondag kommer se ut, vill jag 
ställa följande frågor till Socialnämndens ordförande Iosif Karambotis:  

 Finns det tydliga rutiner för Socialkontorets verksamheter om olika typer av 

krissituationer uppstår? Var kan man ta del av dessa?  

 Vad gör Socialnämnden för att implementera rutiner för olika typer av 

krissituationer ute i verksamheterna?  

 Finns det ut- och inrymningsplaner vid varje vård- och 

omsorgsboende/gruppboende? Hur får personal ta del av dessa planer?  

  Vilka åtgärder/utbildningsinsatser tänker Socialnämnden vidta detta år för 

att öka kunskaperna och stärka beredskapen hos personalen inom era 
verksamheter?" 

Socialnämndens ordförande Iosif Karambotis (S) lämnar följande svar: 

Fråga: Finns det tydliga rutiner för Socialkontorets verksamheter om olika typer av 
krissituationer uppstår? Var kan man ta del av dessa?  

Svar: Socialnämnden har många rutiner och planer för olika situationer och typer av 
kriser. Exempelvis rutiner, kontinuitetsplaner, handlingsplaner, beredskapsplaner 
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och prioriteringslistor avseende exempelvis vattenförsörjning, kompetens-
/personalbrist värmeböljor, elavbrott, sjukvårdsmaterial och skyddsutrustning, hot 

och våld etc. Det saknas dock planer inom vissa områden, exempelvis för 
evakuering, och det behövs i vissa fall rutiner för att uppdatera och vidareutveckla 

existerande planer och dokument.  

Exempel på var information kan hittas är exempelvis inom socialkontorets 
handlingsplan för krishantering eller, för specifika verksamheter, exempelvis under 

rubriken Vad gör jag på vård- och omsorgsboende när..?  

Många verksamheter har även fysiska krispärmar, dels för att de ska vara 

tillgängliga vid exempelvis störningar i el eller IT, dels för att information ska finnas 
samlad vid behov. Innehållsförteckning för vad en sådan krispärm ska innehålla för 

exempelvis ett vård- och omsorgsboende återfinns här på kommunens intranät. 

Innehållet under respektive underrubrik ska uppdateras med olika frekvens och 
pärmen ska även vara känd av personalen. Exempel på krispärmar tillsammans 

med innehåll kan fås från flera olika typer av verksamheter på begäran (efter att 
vissa känsliga uppgifter tagits bort).  

Fråga: Vad gör Socialnämnden för att implementera rutiner för olika typer av 

krissituationer ute i verksamheterna?  
Svar: Beredskapsarbetet omfattar ett stort område och många verksamheter och 

det implementeras på väldigt många sätt. I vissa fall förändrar det ordinarie 
arbetssätt. Exempelvis så görs alla beställningar av skyddsmaterial nu via 

centrallager i stället för direkt av leverantör – vare sig vi befinner oss i krisläge eller 
inte. I vissa fall samlas information för att det ska vara lättare att hitta den och 

skrivs ut på papper för att vara tillgänglig vid störningar i elförsörjning eller IT.  I 

vissa fall innebär det inköp av varor, såsom vattendunkar, filtar och ficklampor eller 
till och med elgeneratorer – tillsammans med rutiner för hur och när de ska 

användas. 

När det gäller mer omfattande krissituationer, såsom att stänga ner vissa 

verksamheter utifrån kompetensbrist eller hantera större och mer långvariga 

elavbrott, så handlar rutinerna för den brukarnära personalen ofta om att meddela 
ledningen snarare än om hur de själva ska hantera situationen. På ledningsnivå 

finns det sedan rutiner för vilka typer av krisgrupper som ska samlas utifrån vilken 
typ av fråga det handlar om samt vilka mandat denna krisgrupp har. Det är sedan i 

denna krisledningsgrupp som beslut tas om att exempelvis stänga ner någon typ av 

verksamhet med stöd av prioriteringslistor för detta ändamål. Om det skulle bli brist 
på skyddsutrustning så finns prioriteringslista över vem som ska få tillgång till det vi 

har här (Prioriteringsordning - Insidan Skellefteå kommun (skelleftea.se))  – men 
även där skulle det sannolikt ska efter beslut i krisgrupp även om existerande 

prioriteringslistor kan ge vägledning.  

Fråga: Finns det ut- och inrymningsplaner vid varje vård- och 

omsorgsboende/gruppboende? Hur får personal ta del av dessa planer?  

Svar: Alla verksamheter och lokaler har utrymningsplaner. Personal ska informeras 
om dessa vid introduktion och de ska även tas upp med jämna mellanrum på 

arbetsplatsträffar. De ska även sättas upp och synliggöras i lokalerna. 
Utrymningsplanerna tas även upp under brandskyddsutbildningarna.  

Personalen skulle dock behöva öva på att utföra utrymning av brukare i större 

utsträckning än vad som i dagsläget är fallet. På grund av detta, samt vissa brister i 
frekvensen på brandskyddsutbildningar, så tillsätter socialnämnd nu en 

brandskyddssamordnare.  

Socialnämnden saknar också i regel evakueringsplaner – d.v.s. planer avseende var 

brukare och i vissa fall personal ska ta vägen efter utrymning.  
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Fråga: Vilka åtgärder/utbildningsinsatser tänker Socialnämnden vidta detta år för 
att öka kunskaperna och stärka beredskapen hos personalen inom era 

verksamheter? 
Svar: Socialnämnden kommer inom kort att utse en brandskyddssamordnare för att 

förbättra och säkerställa brandskyddsutbildningar och utrymningsövningar. Under 

våren kommer det även bland annat hållas en Grundläggande 
brandskyddsutbildning för personal i gruppbostad, servicebostad och vård- och 

omsorgsboende. 

Socialnämnden har även anställt en säkerhetssamordnare som kommer på plats 

under maj månad. Säkerhetssamordnarens första uppgift kommer att vara att 
skapa en helhetsbild av socialnämndens beredskap samt en handlingsplan för hur vi 

kan förbättra den – i linje med vad som beskrivs inom Statsbidrag till kommunernas 

arbete med att stärka det civila försvaret inom socialtjänst och kommunal hälso- 
och sjukvård - Socialstyrelsen. Översikten, tillsammans med handlingsplan, kommer 

sannolikt att resultera i många utbildningsinsatser. 

Socialnämnden arbetar för att stärka sitt kvalitetsledningssystem och inte minst den 

del som handlar om riskanalyser – vilket ger personal ett verktyg för att analysera 

de risker de ser för verksamheten samt skapa åtgärder för ett undvika dem eller 
planer för hur de ska hanteras om de inträffar. 

Ett flertal av förvaltningens chefer har även gått stabsmetodikutbildningar och 
socialkontorets samt vård och omsorgs ledningsgrupper har övat stabsmetodik med 

temat utpressningsvirus." 

____________________________________________________________________

________ 
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§ 189 Dnr KS 2023-000295 610 

Interpellation om hur kommunen planerar angående 
utbildning i kommunens gymnasieskolor/Komvux 
för en stärkt beredskap för civilt försvar, av Maria 
Bernsson (C) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Behandlingen av ärendet är avslutad. 

Inlägg 

Maria Bernsson (C), Joakim Dahlgren (S), Filip Palukka (V) samt Kornelia Paulander 
(C) yttrar sig. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktigeledamoten Maria Bernsson (C) har ställt följande interpellation 

till gymnasienämndens ordförande: 

"Kommunen är ansvarig för att äldreomsorg, vattenförsörjning, räddningstjänst och 
skola fungerar även vid en samhällskris. Med rätt förberedelser kan vi tillsammans 

klara en besvärlig situation bättre, oavsett vad som orsakat den. Detta kan man 
läsa i broschyren ”Om krisen eller kriget kommer”, utgiven 2018 av Myndigheten 

för samhällsskydd och beredskap, MSB. Vi lever nu i en orolig tid. Sedan denna 
broschyr delades ut för fem år sedan, har vi både haft en pandemi och krig i vår 

närhet. Kriser kan komma i form av till exempel gasolyckor, brand i batterifabrik, 

terrorattentat eller som hot mot rikets säkerhet och vår självständighet. Detta 
skulle kunna drabba någon gymnasieskola i vår kommun. När krisen kommer är det 

givetvis bra om det finns tydliga och implementerade rutiner för hur skolans 
personal ska agera. Det kan vara avgörande för elevernas och personalens säkerhet 

att personalen känner till och har övat krislägessituationer. Kommunen har en 

mycket fördelaktig möjlighet att höja beredskapen och nå ut med viktig kunskap till 
sin personal via kompetensutvecklingsdagar. Att öva inrymning* (utan elever), veta 

var skyddsrum finns, var och hur man till exempel fyller på vatten, hittar filtar och 
första förbandslådor samt hur man ger första hjälpen, är viktiga kunskaper som kan 

göra stor skillnad.  

I en orolig tid, där vi faktiskt inte vet hur vår morgondag kommer se ut, vill jag 

ställa följande frågor till Gymnasienämndens ordförande Joakim Dahlgren:  

 Finns det tydliga rutiner för Gymnasienämndens förvaltning om olika typer 

av krissituationer uppstår? Var kan man ta del av dessa? 

 Vad gör Gymnasienämnden för att implementera rutiner för olika typer av 

krissituationer ute i verksamheterna?  

 Vilka krav angående rutiner och krissituationsövningar ställs på friskolor? 

Erbjuds stöd?  

 Finns det inrymningsplaner vid varje gymnasieskola/komvux? Hur får 

personal ta del av dessa planer?  

 Vilka åtgärder/utbildningsinsatser tänker Gymnasienämnden vidta detta år 

för att öka kunskaperna och stärka beredskapen hos personalen inom 

gymnasieskola/komvux?" 

Gymnasienämndens ordförande Joakim Dahlgren (S) lämnar följande svar: 
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"Den civila beredskapen bygger på följande principer: 

Ansvarsprincipen – att den som har ansvar för en verksamhet i normala situationer 

också har motsvarande ansvar vid störningar i samhället. Aktörer har ett ansvar att 
agera även i osäkra lägen. Den utökade ansvarsprincipen innebär att aktörerna ska 

stödja och samverka med varandra. 

Närhetsprincipen – att samhällsstörningar ska hanteras där de inträffar och av de 
som är närmast berörda och ansvariga. 

Likhetsprincipen – att aktörer inte ska göra större förändringar i organisationen än 
vad situationen kräver. Verksamheten under samhällsstörningar ska, så långt det är 

möjligt, fungera som vid normala förhållanden. 

Svar på frågorna: 

Fråga: Finns det tydliga rutiner för Gymnasienämndens förvaltning om olika typer 

av krissituationer uppstår? Var kan man ta del av dessa? 
Svar: Information om rutiner för finns på Insidan. Där återfinns bland annat 

krisledningsplanen för förvaltningen. Vidare finns särskilda instruktioner för 
rektorer, där det framgår vad rektor ansvarar för. Kommunen har även en 

kommunövergripande process för hantering av samhällsstörningar. 

Fråga: Vad gör gymnasienämnden för att implementera rutiner för olika typer av 
krissituationer ute i verksamheterna?  

Svar: Under 2022 påbörjades ett arbete med kontinuitetshantering, d v s 
säkerställa verksamheten oberoende av händelse. Det här arbetet kommer att 

utvecklas vidare men hur det ska bedrivas och samordnas kommer att tydliggöras 
under året. Utbildning och arbetsmarknad har genom åren deltagit vid 

stabsmetodiktutbildningar, och kommer även nu i juni i än större utsträckning 

utbilda sina medarbetare i just detta.  

Brandskyddsplan finns för enheterna, och den uppdateras årligen. Innan skolstart 

är det en genomgång för alla som jobbar på skolan. Därefter går klassmentorerna 
igenom planen med sina elever, och lite senare hålls en brandövning för hela 

skolan. 

Fråga: Vilka krav angående rutiner och krissituationsövningar ställs på friskolor? 
Erbjuds stöd?  

Svar: Ansvaret för rutiner och krissituationshantering för fristående skolor ligger hos 
dessa skolor (se ansvarsprincipen ovan). Kommunen är inte tillsynsmyndighet för 

dessa verksamheter.  

Fråga: Finns det inrymningsplaner vid varje gymnasieskola/komvux? Hur får 
personal ta del av dessa planer?  

Svar: För Skellefteå kommunala gymnasieskola och anpassad gymnasieskola finns 
handlingsplan vid grovt våld i skolan. Den är indelad i tre steg; fly, sök skydd och 

larma. I sök skydd så ingår också hur man ska tänka när man söker skydd inne i en 
lokal.  

Handlingsplanen förvaras så att alla kommer åt den. Inför skolstart sker det en 

genomgång av planen för alla medarbetare, då även polis bjuds in för samtal. 
Därefter har klassmentorer en kort genomgång för elever, och vid det tillfället 

brukar också polis vara på plats i skolan för elever som vill ställa frågor och samtala 
om ämnet. 

Fråga: Vilka åtgärder/utbildningsinsatser tänker Gymnasienämnden vidta detta år 

för att öka kunskaperna och stärka beredskapen hos personalen inom 
gymnasieskola/komvux? 

Svar: Utbildning i stabsmetodik i juni 2023. Utbildning i kontinuitetshantering 
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hösten 2023. Det finns även en plan för brandutbildning för alla medarbetare under 
året, samt även en utbildning i hjärt- och lungräddning." 

____________________________________________________________________
________ 

 

 



SKELLEFTEÅ KOMMUN 
Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 
2023-05-30 

25 (84) 

 

Elektronisk signatur  
VISMA_SIGN_01_ATTRIBUTE_SAML_TransactionId 

 

 

§ 190 Dnr KS 2023-000296 600 

Interpellation om hur kommunen planerar angående 
utbildning i kommunens för- och grundskolor för en 
stärkt beredskap för civilt försvar, av Maria 
Bernsson (C) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Behandlingen av ärendet är avslutad. 

Inlägg 

Maria Bernsson (C), Joakim Dahlgren (S), Filip Palukka (V) samt Kornelia Paulander 
(C) yttrar sig. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktigeledamoten Maria Bernsson (C) har ställt följande interpellation 

till för- och grundskolenämndens ordförande: 

"Kommunen är ansvarig för att äldreomsorg, vattenförsörjning, räddningstjänst och 
skola fungerar även vid en samhällskris. Med rätt förberedelser kan vi tillsammans 

klara en besvärlig situation bättre, oavsett vad som orsakat den. Detta kan man 
läsa i broschyren ”Om krisen eller kriget kommer”, utgiven 2018 av Myndigheten 

för samhällsskydd och beredskap, MSB. Vi lever nu i en orolig tid. Sedan denna 
broschyr delades ut för fem år sedan, har vi både haft en pandemi och krig i vår 

närhet. Kriser kan komma i form av till exempel gasolyckor, brand i batterifabrik, 

terrorattentat eller som hot mot rikets säkerhet och vår självständighet. Detta 
skulle kunna drabba någon skola i vår kommun. När krisen kommer är det givetvis 

bra om det finns tydliga och implementerade rutiner för hur förskolans och skolans 
personal ska agera. Det kan vara avgörande för elevernas och personalens säkerhet 

att personalen känner till och har övat krislägessituationer. Kommunen har en 

mycket fördelaktig möjlighet att höja beredskapen och nå ut med viktig kunskap till 
sin personal via kompetensutvecklingsdagar. Att öva inrymning* (utan elever), veta 

var skyddsrum finns, var och hur man till exempel fyller på vatten, hittar filtar och 
första förbandslådor samt hur man ger första hjälpen, är viktiga kunskaper som kan 

göra stor skillnad.  

I en orolig tid, där vi faktiskt inte vet hur vår morgondag kommer se ut, vill jag 

ställa följande frågor till För- och grundskolenämndens ordförande Fredrik 

Stenberg:  

 Finns det tydliga rutiner inom För- och grundskolenämndens förvaltning om 

olika typer av krissituationer uppstår? Var kan man ta del av dessa? 

 Vad gör För- och grundskolenämnden för att implementera rutiner för olika 

typer av krissituationer ute i verksamheterna? 

 Vilka krav angående rutiner och krissituationsövningar ställs på friskolor? 

Erbjuds stöd? 

 Finns det inrymningsplaner vid varje förskola, grundskola? Hur får personal 

ta del av dessa planer?  

 Vilka åtgärder/utbildningsinsatser tänker För- och grundskolenämnden vidta 

detta år för att öka kunskaperna och stärka beredskapen hos personalen 
inom förskola och skola?" 

För- och grundskolenämndens t f ordförande Filip Palukka (V) lämnar följande svar: 
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"Den civila beredskapen bygger på följande principer: 

Ansvarsprincipen – att den som har ansvar för en verksamhet i normala situationer 

också har motsvarande ansvar vid störningar i samhället. Aktörer har ett ansvar att 
agera även i osäkra lägen. Den utökade ansvarsprincipen innebär att aktörerna ska 

stödja och samverka med varandra. 

Närhetsprincipen – att samhällsstörningar ska hanteras där de inträffar och av de 
som är närmast berörda och ansvariga. 

Likhetsprincipen – att aktörer inte ska göra större förändringar i organisationen än 
vad situationen kräver. Verksamheten under samhällsstörningar ska, så långt det är 

möjligt, fungera som vid normala förhållanden. 

Fråga: Finns det tydliga rutiner inom för- och grundskolenämndens förvaltning om 

olika typer av krissituationer uppstår? Var kan man ta del av dessa? 

Svar: Information om rutiner för finns på Insidan. Där återfinns bland annat 
krisledningsplanen för förvaltningen. 

Vidare finns särskilda instruktioner för rektorer, där det framgår vad rektor ansvarar 
för. 

Kommunen har även en kommunövergripande process för hantering av 

samhällsstörningar. 

Fråga: Vad gör för- och grundskolenämnden för att implementera rutiner för olika 

typer av krissituationer ute i verksamheterna? 
Svar: Under 2022 påbörjades ett arbete med kontinuitetshantering, d v s 

säkerställa verksamheten oberoende av händelse. Det här arbetet kommer att 
utvecklas vidare men hur det ska bedrivas och samordnas kommer att tydliggöras 

under året. Utbildning och arbetsmarknad har genom åren deltagit vid 

stabsmetodiktutbildningar och kommer även nu i juni i än större utsträckning 
utbilda sina medarbetare i just detta. 

På varje grundskola finns en lokal krisgrupp och en upprättad krisplan. Krisgruppen 
ansvarar för att utvärdera och uppdatera planen, och rektor ansvarar för att 

krisplanen görs känd för personalen. 

Vad gäller brandskyddsplan ska alla verksamheter bedriva ett systematiskt 
brandskyddsarbete. Brandskyddsansvarig ska finnas och arbetet ska dokumenteras. 

Bränder och tillbud ska förebyggas eller kunna hanteras så att ingen kommer till 
skada. Alla som vistas i lokalen omfattas av detta brandskyddsarbete och alla 

medarbetare ska genomföra en brandskyddsutbildning vart 2- 3 år. 

Kommunens grundskolor har också en god organisation runt elevhälsa, och där 
finns flera olika professioner som kan stödja i mindre och större händelser och 

kriser. 

Planerna revideras av de verksamhetsnära ledningsstöden på uppdrag av rektorer 

och biträdande rektorer. 

Fråga: Vilka krav angående rutiner och krissituationsövningar ställs på friskolor? 

Erbjuds stöd? 

Svar: Ansvaret för rutiner och krissituationshantering för fristående skolor ligger hos 
dessa skolor (se ansvarsprincipen ovan). Kommunen är inte tillsynsmyndighet för 

dessa verksamheter. 

Fråga. Finns det inrymningsplaner vid varje förskola, grundskola? Hur får personal 

ta del av dessa planer?  

Svar: I förvaltningens Handlingsplan för våld och hot om våld (återfinns på Insidan) 
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finns rutiner för när barn/elever eller medarbetare utsätts för allvarligt hot eller 
väpnat våld. 

I den krisplan som nämns under punkt 2 finns också en sluten del som bland annat 
tar upp hur skolan ska agera vid grövre våld som exempelvis vid våld med 

skjutvapen. Den bör vara sluten så att elever och föräldrar inte blir skrämda i 

onödan. Öppenhet skulle i sig kunna inspirera till våldsdåd. 

Fråga: Vilka åtgärder/utbildningsinsatser tänker För- och grundskolenämnden vidta 

detta år för att öka kunskaperna och stärka beredskapen hos personalen inom 
förskola och skola? 

Svar: Brandutbildning och utbildning inom hjärt- och lungräddning utförs av 
rektorerna med 2-3 års mellanrum. Inom vissa rektorsområden är det således 

utbildning i dessa delar i år. Utbildning i stabsmetodik i juni 2023. Utbildning i 

kontinuitetshantering hösten 2023." 

____________________________________________________________________

________ 

 

 



SKELLEFTEÅ KOMMUN 
Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 
2023-05-30 

28 (84) 

 

Elektronisk signatur  
VISMA_SIGN_01_ATTRIBUTE_SAML_TransactionId 

 

 

§ 191 Dnr KS 2023-000297 005 

Interpellation om dataintrång utanför kommunens 
nätverk, av Markku Abrahamsson (SD) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Behandlingen av ärendet är avslutad. 

Inlägg 
Markku Abrahamsson (SD) samt Tomas Teglund (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktigeledamoten Markku Abrahamsson (SD) har ställt följande 

interpellation till ordföranden i nämnden för support och lokaler: 

"En global cybersäkerhetsstudie utförd av Fortinet visar att en majoritet av de 

tillfrågade företagen blivit utsatta för dataintrångsförsök vid arbete utanför 
kontoret. Hela 2 av 3 företag uppgav att intrångsförsöket skett i samband med att 

företagets dator använts utanför företagets eget nätverk. Efter covid-pandemin har 

distans- eller hybridarbete blivit vanligare. Samtidigt visar studien att det kan öka 
företagets känslighet för dataintrång och göra det svårare att försvara sig efter att 

angreppet väl skett. Cybersäkerhetshot och dataintrång kan emellertid uppstå på 
fler sätt. Många appar, även appar som är populära för den breda allmänheten, 

pekas ut som potentiella säkerhetshot. Det förekommer att anställa i 

säkerhetskänsliga företag, liksom anställda inom kommuner och regioner, 
uppmanas att inte installera dessa på sina arbetstelefoner eller datorer. Dataintrång 

– oavsett hur de sker - kan givetvis få stora konsekvenser för en kommun. I värsta 
fall kan det handla om att mängder av viktig och känslig data hamnar i fel händer, 

raderas eller görs oåtkomlig. Ofta kombineras detta med olika former av 
utpressningsförsök.  

Mina frågor till ordföranden i nämnden för support och lokaler är följande: 

 Tillåter Skellefteå kommun att anställda med egen dator arbetar utanför 

kommunens nätverk?  

 Bedömer kommunen att ovanstående medför ökade risker för dataintrång?  

 Hur arbetar kommunen för att minska dataintrång kopplat till hybrid- eller 

distansarbete? Finns det regler för vilka program/appar som anställda 

kan/får ladda ner till en arbetsdator eller arbetsmobil?  

 Hur vanligt är det att utomstående försöker åstadkomma dataintrång i 

kommunens verksamheter?" 

Nämnden för support och lokalers ordförande Tomas Teglund (S) lämnar följande 

svar:  

"Fråga: Tillåter Skellefteå kommun att anställda med egen   dator arbetar utanför 

kommunens nätverk? 
Svar: Ja, det är en viktig del i att kunna erbjuda att vara en attraktiv arbetsgivare 

och vi kan erbjuda säkra lösningar för detta. Är det en privat dator som åsyftas så 
har vi begränsningar till vilken information som kan nås. 

Fråga: Bedömer kommunen att ovanstående medför ökade risker för dataintrång? 

Svar: I dagsläget så ser kommunen ingen ökad risk i att erbjuda distansarbete.  
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Fråga: Hur arbetar kommunen för att minska dataintrång kopplat till hybrid- eller 
distansarbete?  

Svar: Vi använder säkerhetsprodukter för att anpassa säkerheten beroende på plats 
och enhet när vi arbetar hemma eller på arbetsplatsen. Genom de verktyg vi nyttjar 

så kan vi se till att rätt säkerhetsåtgärder vidtas för varje enhet och användare, 

oavsett var vi arbetar ifrån. Detta ger oss möjlighet att känna oss trygga och säkra 
oberoende av arbetsplats.  

I undantagsfall, avseende åtkomst till information som är säkerhetsskyddsklassad 
utifrån säkerhetsskyddslagen, kan det finnas rutiner som inte tillåter distansarbete i 

vissa situationer. 

Fråga: Finns det regler för vilka program/appar som anställda kan/får ladda ner till 

en arbetsdator eller arbetsmobil? 

Svar: Ja, för datorer så saknar de flesta anställda administratörsrättigheter att 
ladda ned programvara själva. Enbart ett fåtal anställda som har verksamhetsbehov 

av detta får administratörsrättigheter och får då även specifik information om hur 
handhavandet ska skötas. 

För mobiler är det mer öppet, dock pågår ständigt dialog om det finns 

säkerhetsrisker vid specifika appar. Vid behov kan kommunen då stänga av och ta 
bort dessa appar från de anställdas telefoner. Appen TikTok är sedan april 

blockerad på kommunens telefoner av säkerhetsskäl. 

Oavsett mobiler, datorer eller arbetsplats så har kommunen hög säkerhetsnivå och 

lösningar för att minimera risken och skadan vid försök till dataintrång  

Fråga: Hur vanligt är det att utomstående försöker åstadkomma dataintrång i 

kommunens verksamheter?  

Svar: Kommunen utsätts dagligen för hundratals intrångsförsök. Den största 
volymen är automatiserade attacker där angriparen inte har en särskild 

organisation som måltavla. Angriparen söker av internet efter kända sårbarheter i 
system eller genomför massutskick av mejl riktade till anställda med avsikt att 

sprida skadlig kod. Majoriteten av dessa attacker fångas automatiskt av 

kommunens säkerhetslösningar.Samtidigt blir angreppen allt mer sofistikerade då 
dataintrång är en lönsam verksamhet som innebär en låg risk för angriparen. Om 

någon angripare lyckas så är det en viktig del i kommunens arbete att minska 
påverkan på kommunens verksamheter och invånare vid ett sådant scenario." 

____________________________________________________________________

_____________ 
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§ 192 Dnr KS 2023-000183 041 

Överföring av medel från gymnasienämnden till 
socialnämnden 

Kommunfullmäktiges beslut 
400 000 kronor överförs från gymnasienämndens ram till socialnämndens ram år 

2023. 

Sammanfattning 

Gymnasienämnden har i beslut 2023-02-21 § 16 föreslagit att medel förs över från 
gymnasienämnden till socialnämnden för servicetjänster. Verksamheterna 

"Servicetjänster för äldre", "Fixar-Malte" och "Fixar-Märta" utförs idag helt av 
Solkraft men budgetramen ligger delvis på arbetsmarknadsenheten. 

Kommunledningskontoret föreslår därför att det kommunbidrag på 400 000 kronor 

som idag finns hos gymnasienämnden överförs till socialnämnden från år 2023. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2023-05-09 § 182 
Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret 2023-03-31 

Protokoll, gymnasienämnden 2023-02-21, §16 

Tjänsteskrivelse, utbildning och arbetsmarknad 2022-12-18 

Beslutet sänds till 
Gymnasienämnden 

Socialnämnden 
Kommunledningskontoret, finans och juridik 
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§ 193 Dnr KS 2022-000574 019 

Överföring av medel avseende landsbygdsutveckling 
från kommunstyrelsens budgetram till 
fritidsnämndens budgetram 

Kommunfullmäktiges beslut 
En miljon kronor förs över från kommunstyrelsens budgetram till fritidsnämndens 

budgetram. Dessa medel kommer från medel till kommunstyrelsens förfogande, 
område landsbygdsutveckling, och utgör den så kallade "landsbygdsmiljonen".  

Reservation 
Carina Sundbom (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. Håkan 

Andersson (C), Kjell Bergmark (C), Kornelia Paulander (C), Maria Bernsson (C), 
Monica Andersson (C), Andreas Boman (KD), Frida Löfroth (KD), Petter Ershag 

(KD), Per Boström (KD),  Christina Soldan (L) samt Jens Wennberg (L) reserverar 
sig mot beslutet till förmån för Carina Sundboms yrkande. 

Inlägg 
Carina Sundbom (C), Lorents Burman (S) samt Linnea Öhman (MP) yttrar sig.  

Sammanfattning 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2022-09-27 § 264 att 

kommunledningskontoret får i uppdrag att, i samverkan med kultur- och 

fritidskontoret, utreda frågan om organisation av handläggning av ärenden kring 
medel till kommunstyrelsens förfogande, område landsbygdsutveckling. 

Utredningen ska även belysa frågan om dessa medels koppling till 
landsbygdsutveckling i övrigt. 

Kommunledningskontoret anför att bereda ärenden om  bidrag ur de aktuella 

medlen har det byggts upp en intern arbetsgrupp bestående av personer från olika 
förvaltningar, berörda handläggare har också byggt upp ett nätverk med kontakter 

inom föreningsliv mm.  

Det har kunnat konstateras att många av de ansökningar som kommer in avser 

åtgärder och insatser som ligger närmare kultur- och fritidskontorets verksamheter 
än kommunledningskontorets, och att handläggningen ofta sköts i sin helhet av 

kultur- och fritidskontoret. Det har visat sig svårt att hantera landsbygdsmiljonen på 

ett administrativt och ekonomiskt rationellt sätt. Därtill överlappar 
landsbygdsmiljonen ofta andra relevanta bidragsformer. 

Kommunledningskontoret har och bör bibehålla ansvaret för att koordinera det 
strategiska övergripande arbetet med landsbygdsutveckling etc. Eftersom 

landsbygdsmiljonen i praktiken hanteras av Kultur- och fritidskontoret bör budget 

för handläggningen av landsbygdsmiljonen föras från kommunstyrelsen till 
fritidsnämnden. Kultur- och fritidskontoret handlägger och blir också 

sammankallande i arbetsgrupperna. 

 

Yrkanden 
Kommunstyrelsen föreslår att en miljon kronor förs över från kommunstyrelsens 

budgetram till fritidsnämndens budgetram. Dessa medel kommer från medel till 
kommunstyrelsens förfogande, område landsbygdsutveckling, och utgör den så 

kallade "landsbygdsmiljonen".  
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Carina Sundbom (C) yrkar att det strategiska ansvaret för landsbygdsutveckling, 
inklusive budget, ligger kvar hos kommunstyrelsen; samt avslag på 

kommunstyrelsens förslag. 

Lorents Burman (S) samt Linnea Öhman (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens 

förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag samt Carina 
Sundboms yrkande var för sig, och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. 

Votering begärs och verkställs enligt följande godkända voteringsproposition: "Den 
som stöder kommunstyrelsens förslag röstar ja, den som stöder Carina Sundboms 

yrkande röstar nej." 

Omröstningsresultat 

Vid voteringen avges 41 ja-röster och 23 nej-röster, 1 ledamot är frånvarande. Hur 
var och en röstat framgår av till denna paragraf bifogade förteckning.  

Beslutsunderlag 
Protokoll, kommunstyrelsen 2023-05-09 § 198 

Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret 2023-04-04 
Protokoll, kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-12-20 § 395 

Protokoll, kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-09-27 § 264 

Bilaga, bildspel lokala utvecklingsinsatser 2022 
____________________________________________________________________

______________ 

Beslutet sänds till: 

Kommunledningskontoret, finans och juridik 
Kommunledningskontoret, samhällsutveckling 

Fritidsnämnden 
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Voteringsförteckning § 193 
Ja röstar: 

Anna Lundström (S), Annika Bray (S), Annamaria Hedlund (S), Carina Lillbacka (S), 
Daniel Enwall (S), Elisabeth Lundström (S), Solveig Widmark Andersson (S), Felicia 

Lundmark (S), Gunilla Lundström (S), Iosif Karambotis (S), Isak Rådahl (S),  Kamel 
Mnad (S), Kenneth Fahlesson (S), Lorents Burman (S), Magnus Nilsson (S), Malin 

Berglund (S), Maria Granskär (S), Martin Hedqvist (S), Mats Ekman (S), Lilliann 
Carlsten (S), Ann Åström (S), Daniel Sjögren (S), Daniel Ådin (S), Anna Laurila (S), 

Ewa Eriksson (S), Lars Lundmark (S), Björn Lundström (S), Tomas Teglund (S), 

Elisabeth Lundqvist (SD), Magnus Bergmark (SD), Marcus Sehlstedt (SD), Markku 
Abrahamsson (SD), Pär Sehlstedt (SD), Linda Strandberg (SD), 

Filip Palukka (V), Joakim Wallström (V), Lilian Nilsson (V), Weidan Gong (V), Lova 
Torstensson (V), 

Hans Brettschneider (MP), Linnea Öhman (MP). 

 
Nej röstar: 

Andreas Löwenhöök (M), Anette Lindgren (M), Henry Andersson (M), Kaisa Edström 
(M), Kjell Lindström (M), Micaela Löwenhöök (M), Per-Ivar Skogqvist (M), Sinikka 

Lindquist (M), Johan Söderberg (M), Nils E Vesterberg (M), Viktoria Sundin (M), 

Carina Sundbom (C), Håkan Andersson (C), Kjell Bergmark (C), Kornelia Paulander 
(C), Maria Bernsson (C), Monica Andersson (C),  

Andreas Boman (KD), Frida Löfroth (KD), Petter Ershag (KD), Per Boström (KD),  
Christina Soldan (L), Jens Wennberg (L). 

 
Frånvarande: 

Henrik Öhman (SD). 

 



SKELLEFTEÅ KOMMUN 
Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 
2023-05-30 

34 (84) 

 

Elektronisk signatur  
VISMA_SIGN_01_ATTRIBUTE_SAML_TransactionId 

 

 

§ 194 Dnr KS 2023-000357 011 

Upphävande av särskilt uppdrag avseende förslag 
till lokaliseringar för framtida förskolor i kommande 
översiktsplan 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktiges beslut 2020-11-26 § 310 upphävs i den del som avser 

uppdrag till kommunstyrelsen att tillsammans med för- och grundskolenämnden 
arbeta fram förslag till lokaliseringar för framtida förskolor i kommande 

översiktsplan. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige behandlade 2020-11-26 § 310 ärendet ”Skellefteå kommuns 
budget och plan 2021-2025” och beslutande bland annat att ”Kommunstyrelsen 

tillsammans med för- och grundskolenämnden får till uppdrag att arbeta fram 
förslag till lokaliseringar för framtida förskolor i kommande översiktsplan. Uppdraget 

är att utgå från tillkommande näringslivsexploateringar och växande kommun.” 

Kommunfullmäktige har 2022-12-06 § 330 fastställt Skellefteå kommuns 
styrprinciper. I dessa finns ett särskilt avsnitt om lokalförsörjningsprocessen. Det 

påpekas att lokalförsörjningsprocessen är en del av kommunens budgetprocess, 
och att det åligger respektive nämnd att inför varje nytt budgetår bedöma det egna 

verksamhetens behov av lokaler på både kort och lång sikt, vilket ska presenteras i 

nämndens lokalbehovsplan. Bedömningen ska ske med utgångspunkt i fullmäktiges 
översiktsplan, plan för bostadsförsörjning samt befolkningsprognoser. Nämnden 

ska, om möjligt, i sin lokalbehovsplan även ange önskemål och förslag på 
lokalisering.  

När fullmäktige 2020 lade ett särskilt uppdrag fanns ingen beskrivning av 

lokalförsörjningsprocessen på den nivå som de nyligen antagna styrprinciperna 
utgör. I och med att fullmäktige nu har tydliggjort samtliga nämnders ansvar för 

kort- och långsiktig lokalförsörjningsplanering finns det anledning att avsluta de 
uppdrag som numera ingår som en naturlig del i lokalplanerings- och 

budgetprocesser, både på kort och lång sikt. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2023-05-09 § 216 
Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret 2023-04-17 

Protokoll, kommunfullmäktige 2020-11-26 § 310 

____________________________________________________________________
______________ 

Beslutet sänds till 
För- och grundskolenämnden 

Kommunstyrelsen 
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§ 195 Dnr KS 2023-000292 102 

Fyllnadsval av ledamot i jämlikhetsberedningen 

Kommunfullmäktiges beslut 
Malin Hällsten (KD) utses till ny ledamot i jämlikhetsberedningen för perioden fram 

till och med 2026-12-31. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade 2023-05-02 § 145 att befria Marica Burman (KD) 

från uppdraget som ledamot i jämställdhetsberedningen, samt att fyllnadsval 
förrättas vid ett senare tillfälle. 

Beslutsunderlag 
Protokoll, kommunfullmäktige 2023-05-02 § 145 

____________________________________________________________________
__________ 

Beslutet sänds till 
Jämlikhetsberedningen 

Malin Hällsten 
Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 

Förvaltningen support och lokaler, ansvariga för Troman 
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§ 196 Dnr KS 2023-000239 102 

Fyllnadsval av ersättare i kulturnämnden 

Kommunfullmäktiges beslut 
Anna-Britta Lundberg (S) utses till ny ersättare i kulturnämnden för perioden fram 

till och med 2026-12-31. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade 2023-05-02 § 142 att befria Jakob Bergström (S) 

från uppdraget som ersättare i kulturnämnden, samt att fyllnadsval förrättas vid ett 
senare tillfälle. 

Beslutsunderlag 
Protokoll, kommunfullmäktige 2023-05-02 § 142 

____________________________________________________________________
__________ 

Beslutet sänds till 
Kulturnämnden 

Anna-Britta Lundberg 
Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 

Förvaltningen support och lokaler, ansvariga för Troman 
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§ 197 Dnr KS 2023-000337 102 

Fyllnadsval av som ersättare i för- och 
grundskolenämnden 

Kommunfullmäktiges beslut 
Anton Sjögren (S) utses till ny ersättare i för- och grundskolenämnden för perioden 

fram till och med 2026-12-31. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade 2023-05-02 § 148 att befria Pierre Lidström (S) från 
uppdraget som ersättare i för- och grundskolenämnden, samt att fyllnadsval 

förrättas vid ett senare tillfälle. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunfullmäktige 2023-05-02 § 148 
____________________________________________________________________

__________ 

Beslutet sänds till 
För- och grundskolenämnden 

Anton Sjögren 
Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 

Förvaltningen support och lokaler, ansvariga för Troman 
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§ 198 Dnr KS 2023-000399 102 

Avsägelse från Ulrika Julius (S) av uppdraget som 
ersättare i samhällsbyggnadsnämnden och 
eventuellt fyllnadsval 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Ulrika Julius (S) befrias från uppdraget som ersättare i 

samhällsbyggnadsnämnden. 

2. Fyllnadsval förrättas vid ett senare tillfälle. 

Sammanfattning 
Ulrika Julius (S) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 

samhällsbyggnadsnämnden.  

Beslutsunderlag 

Avsägelse från Ulrika Julius. 
____________________________________________________________________

__________ 

Beslutet sänds till 

Samhällsbyggnadsnämnden 
Ulrika Julius 

Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 

Förvaltningen support och lokaler, ansvariga för Troman 
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§ 199 Dnr KS 2022-000475 294 

Motion av Linnea Öhman (MP) och Hans 
Brettschneider (MP) om fler bostäder till utsatta 
(21/22) 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Socialnämnden har fortsatt i uppdrag att bevaka utvecklingen på 

bostadsmarkmarknaden med avseende på läget för utsatta personer, och 
vid behov återkomma med förslag.  

2. Motionen är, med hänvisning till ovanstående uppdrag samt 
kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, att betrakta som besvarad. 

3.  Motionen föranleder inte någon ytterligare åtgärd från 

kommunfullmäktiges sida. 

Reservation 
Linnea Öhman (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. Hans 

Brettschneider (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för Linnea Öhmans 

yrkande. 

Inlägg 

Linnea Öhman (MP), Lorents Burman (S) samt Iosif Karambotis (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamöterna Linnea Öhman (MP) samt Hans Brettschneider 
(MP) har inkommit med en motion i vilken föreslås att Skellefteå kommun vid 

markanvisningsavtal för byggande av lägenheter ska begära att en viss andel av 
lägenheterna alternativt bostäder inom aktörens befintliga bestånd erbjuds 

socialförvaltningens bostadssociala verksamhet.  

Kommunledningskontoret anför att motionen tar upp viktiga frågor men vill ändå 
hävda att Skellefteå kommun har ett relativt bra läge jämfört med många andra 

kommuner. Kommunen och Skelleftebostäder AB samarbetar nära i bostadssociala 
frågor och därvid kan de flesta behov lösas. Därför föreslås att motionen i 

dagsläget inte ska föranleda någon ytterligare åtgärd. Dock bör socialnämnden få i 
uppdrag att bevaka utvecklingen på bostadsmarknaden och vid behov återkomma 

med förslag. 

Kommunstyrelsen beslutade 2023-02-27 § 102 att ärendet återremitteras till 
förvaltningen för komplettering med utförligare beskrivning av hur det arbetas med 

frågan samt hur exploatörer och fastighetsägare kan motiveras att bistå med 
lösningar. 

Kommunledningskontoret har upprättat ett kompletterande yttrande med en 

närmare beskrivning av hur socialkontoret arbetar med frågorna. 

Yrkanden 
Kommunstyrelsen föreslår att socialnämnden har fortsatt i uppdrag att bevaka 

utvecklingen på bostadsmarkmarknaden med avseende på läget för utsatta 

personer, och vid behov återkomma med förslag (beslutspunkt 1); att motionen är, 
med hänvisning till ovanstående uppdrag samt kommunledningskontorets 

tjänsteskrivelse, att betrakta som besvarad (beslutspunkt 2); samt att motionen 
föranleder inte någon ytterligare åtgärd från kommunfullmäktiges sida 

(beslutspunkt 3). 
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Linnea Öhman (MP) yrkar bifall till motionen. 

Lorents Burman (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag samt Linnea Öhmans 

yrkande, och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens 
förslag. 

Votering begärs och verkställs enligt följande godkända voteringsproposition: "Den 
som stöder kommunstyrelsens förslag röstar ja, den som stöder Linnea Öhmans 

yrkande röstar nej". 

Omröstningsresultat 
Vid voteringen avges 61 ja-röster och 3 nej-röster, 1 ledamot är frånvarande. Hur 

var och en röstat framgår av till denna paragraf bifogade förteckning. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2023-05-09 § 187 
Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret 2023-04-03 

Protokoll, kommunstyrelsen 2023-02-27 § 102 
Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret 2023-02-08 

Motion 21/22 
____________________________________________________________________

__________ 

Beslutet sänds till 
Socialnämnden 

Motionärerna 
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Voteringsförteckning § 199 
Ja röstar: 

Anna Lundström (S), Annika Bray (S), Annamaria Hedlund (S), Carina Lillbacka (S), 
Daniel Enwall (S), Elisabeth Lundström (S), Solveig Widmark Andersson (S), Felicia 

Lundmark (S), Gunilla Lundström (S), Iosif Karambotis (S), Isak Rådahl (S),  Kamel 
Mnad (S), Kenneth Fahlesson (S), Lorents Burman (S), Magnus Nilsson (S), Malin 

Berglund (S), Maria Granskär (S), Martin Hedqvist (S), Mats Ekman (S), Lilliann 
Carlsten (S), Ann Åström (S), Daniel Sjögren (S), Daniel Ådin (S), Anna Laurila (S), 

Ewa Eriksson (S), Lars Lundmark (S), Björn Lundström (S), Tomas Teglund (S), 

Andreas Löwenhöök (M), Anette Lindgren (M), Henry Andersson (M), Kaisa Edström 
(M), Kjell Lindström (M), Micaela Löwenhöök (M), Per-Ivar Skogqvist (M), Sinikka 

Lindquist (M), Johan Söderberg (M), Nils E Vesterberg (M), Viktoria Sundin (M), 
Elisabeth Lundqvist (SD), Magnus Bergmark (SD), Marcus Sehlstedt (SD), Markku 

Abrahamsson (SD), Linda Strandberg (SD), 

Carina Sundbom (C), Håkan Andersson (C), Kjell Bergmark (C), Kornelia Paulander 
(C), Maria Bernsson (C), Monica Andersson (C),  

Filip Palukka (V), Joakim Wallström (V), Lilian Nilsson (V), Weidan Gong (V), Lova 
Torstensson (V), 

Andreas Boman (KD), Frida Löfroth (KD), Petter Ershag (KD), Per Boström (KD),  

Christina Soldan (L), Jens Wennberg (L). 
 

Nej röstar: 
Pär Sehlstedt (SD), 

Hans Brettschneider (MP), Linnea Öhman (MP). 
 

 

Frånvarande: 
Henrik Öhman (SD). 
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§ 200 Dnr KS 2022-000006 003 

Motion av Anette Lindgren (M), Håkan Andersson 
(C), Anna From-Lindqvist (C), Stina Engström (L), 
Kerstin Olofsson (L) och Lena Forsman (KD) om 
ersättares närvarorätt (1/22) 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen är, med hänvisning till kommunledningskontorets reviderade 
tjänsteskrivelse, att betrakta som besvarad. 

2. Motionen föranleder inte någon ytterligare åtgärd från kommunfullmäktigs 

sida.  

Inlägg 

Håkan Andersson (C) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamöterna Anette Lindgren (M), Håkan Andersson (C), Anna 
From-Lindqvist (C), Stina Engström (L), Kerstin Olofsson (L) och Lena Forsman 

(KD) har inkommit med en motion om ersättares närvarorätt. I motionen anges att 
”Kommunfullmäktige har beslutat om reglementen för nämnderna. I de 

gemensamma bestämmelserna för samtliga nämnder i Skellefteå sägs att 
fullmäktige beslutar om vilka utskott de olika nämnderna ska ha. Där står det också 

att ersättare får närvara vid utskottets sammanträden endast om ledamot är 

förhindrad att tjänstgöra. Majoritetspartierna har i en nämnd valt att utse en 
enskild ersättare till ”adjungerad ledamot”. Syftet med detta är att denne ersättare 

ska få rätt att närvara även när samtliga ledamöter deltar. Detta kan inte ses som 
något annat än ett sätt att gå runt de bestämmelser som ska ge alla ersättare lika 

och rättvisa villkor”.  

Motionärerna föreslår kommunfullmäktige att utreda om förfarandet med att ge en 
enskild ersättare ökad närvarorätt är i överensstämmelse med reglementena för 

kommunens nämnder (beslutspunkt 1); samt att om förfarandet är i 
överensstämmelse med reglementena uppdatera dessa så att alla ersättare ges 

samma rätt till närvaro (beslutspunkt 2: 

Kommunledningskontoret anför att den bestämmelse som motionärerna hänvisar 

till återfinns i det av kommunfullmäktige fastställda ” Reglemente – gemensamma 

bestämmelser för samtliga nämnder i Skellefteå kommun” § 27 fjärde stycket: 
”Ersättare ska närvara vid utskottets sammanträden endast om ledamot är 

förhindrad att tjänstgöra. Ersättare ska inkallas till tjänstgöring i den av 
styrelsen/nämnden vid valet bestämda ordningen.” 

Begreppet ”adjungerad ledamot” regleras inte i Kommunallagen, däremot är det 

relativt vanligt förekommande i t ex föreningar. En adjungerad ledamot är då en 
person som på grund av sina särskilda kunskaper ansetts fylla en funktion i 

styrelsen. Denne brukar dock inte ha rätt att delta i beslut eller få sin åsikt 
antecknad i protokoll.  

På kommunal nivå har adjungering ibland använts för att ge ett parti, som annars 
inte har representation i en nämnd, möjlighet att få insyn i nämndens arbete. I 

Skellefteå kommun har det i kommunstyrelsens reglemente angetts att ett parti, 

som inte har vare sig ledamot eller ersättare i kommunstyrelsen, ges möjlighet att 
utse en representant med närvaro- och yttranderätt, men inte rätt att få sin mening 

antecknad i protokollet. Detta tillämpades under mandatperioden 2014 – 2018, den 
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utsedde representanten betecknades då som ”insynsplats”, inte som ”adjungerad 
ledamot”. 

Kommunledningskontoret anför att förfarandet att utse en adjungerad ledamot i ett 
utskott kan ifrågasättas och att det är tveksamt om förfarandet är förenligt med av 

kommunfullmäktige fastställt reglemente.  

Beslutsunderlag 
Protokoll, kommunstyrelsen 2023-05-09 § 186 
Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret 2023-05-03 

Motion 1/22 

____________________________________________________________________
______________ 

Beslutet sänds till: 
Motionärerna 
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§ 201 Dnr KS 2022-000187 700 

Motion av Linda Strandberg (SD), Markku 
Abrahamsson (SD), Magnus Bergmark (SD), Marcus 
Sehlstedt (SD) och Roland Östlund (SD) om frivilliga 
delade turer inom vård- och omsorg samt 
ekonomisk kompensation (11/22) 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen är, med hänvisning till socialnämndens samt personalnämndens 
yttranden, att betrakta som besvarad. 

2. Motionen föranleder inte någon ytterligare åtgärd från kommunfullmäktiges 
sida. 

Reservation 
Andreas Löwenhöök (M), Anette Lindgren (M), Markku Abrahamsson (SD), Håkan 

Andersson (C), Per Boström (KD), Andreas Boman (KD), samt Christina Soldan (L) 

reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden. 
Henry Andersson (M), Kaisa Edström (M), Kjell Lindström (M), Micaela Löwenhöök 

(M), Per-Ivar Skogqvist (M), Johan Söderberg (M),  Sinikka Lindquist (M), Viktoria 
Sundin (M), Nils E Vesterberg (M), Elisabeth Lundqvist (SD), Magnus Bergmark 

(SD), Marcus Sehlstedt (SD), Pär Sehlstedt (SD), Linda Strandberg (SD), Stig 
Peterson (SD), Carina Sundbom (C), Kjell Bergmark (C), Kornelia Paulander (C), 

Maria Bernsson (C), Monica Andersson (C), Frida Löfroth (KD); Lena Forsman (KD), 

Hans Brettschneider (MP), Linnea Öhman (MP), Jens Wennberg (L) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för Andreas Löwenhööks m fl yrkande. 

Inlägg 
Markku Abrahamsson (SD), Andreas Löwenhöök (M), Magnus Nilsson (S),  Hans 

Brettschneider (MP), Jens Wennberg (L), Per Boström (KD), Håkan Andersson (C), 
Anette Lindgren (M), Iosif Karambotis (S), Weidan Gong (V), Elisabeth Lundström 

(S), Linda Strandberg (SD), Malin Berglund (S), Linnea Öhman (MP), Gunilla 

Lundström (S), Marcus Sehlstedt (SD), Andreas Boman (KD), Joakim Wallström (V) 
samt Christina Soldan (L) yttrar sig. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktigeledamöterna Linda Strandberg (SD), Markku Abrahamsson 

(SD), Magnus Bergmark (SD), Marcus Sehlstedt (SD) samt Roland Östlund (SD) har 
inkommit med en motion i vilken föreslås att kommunen undersöker möjligheten att 

helt slopa delade turer inom vård- och omsorg, eller alternativt göra dem frivilliga, 
utifrån dagens förutsättningar (beslutspunkt 1); samt att kommunen undersöker 

möjligheten att, i den mån delade turer inte kan tas bort eller göras frivilliga, 

erbjuda ekonomisk kompensation under arbetspassets uppehåll (beslutspunkt 2). 

Personalnämnden beslutade 2022-11-09 § 111 att föreslå att motionen skall anses 

besvarad. Nämnden hänvisar till pågående arbete med bland annat test av ny 
arbetstidsmodell.  

Socialnämnden beslutade 2023-03-30 § 77 att föreslå att motionen skall anses 

besvarad.  Nämnden hänvisar bland annat till pågående undersökningar av 
möjligheten att erbjuda ekonomisk kompensation. 

Yrkanden 
Kommunstyrelsen föreslår att motionen är, med hänvisning till socialnämndens 

samt personalnämndens yttranden, att betrakta som besvarad (beslutspunkt 1); 
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samt att motionen föranleder inte någon ytterligare åtgärd från 
kommunfullmäktiges sida (beslutspunkt 2). 

Andreas Löwenhöök (M), Per Boström (KD), Håkan Andersson (C), Anette Lindgren 
(M), Markku Abrahamsson (SD), Andreas Boman (KD), samt Christina Soldan (L) 

yrkar bifall till motionen. 

Magnus Nilsson (S), Iosif Karambotis (S), Elisabeth Lundström (S) samt Gunilla 
Lundström (S) yrkar bifall till motionen.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag samt Andreas 

Löwenhööks m fl yrkande, och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
kommunstyrelsens förslag. 

Votering begärs och verkställs enligt följande godkända voteringsproposition: "Den 
som stöder kommunstyrelsens förslag röstar ja, den som stöder Andreas 

Löwenhööks m fl yrkande röstar nej". 

Omröstningsresultat 
Vid voteringen avges 32 ja-röster och 32 nej-röster, 1 ledamot avstår från att rösta. 

Hur var och en röstat framgår av till denna paragraf bifogade förteckning. 

Enligt 5 kap. 56 § Kommunallagen har ordföranden utslagsröst vid lika röstetal. 

Kommunfullmäktige beslutar därmed i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2023-05-09 § 188  
Protokoll, personalnämnden 2022-11-09 § 111 

Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret 2022-10-13 
Motion 11/22 

____________________________________________________________________

__________ 

Beslutet sänds till 

Motionärerna 
Socialnämnden 

Personalnämnden 
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Voteringsförteckning § 201 
Ja röstar: 

Jasmin Ravaghi (S), Kristin Lundmark (S), Annamaria Hedlund (S), Carina Lillbacka 
(S), Daniel Enwall (S), Elisabeth Lundström (S), Solveig Widmark Andersson (S), 

Felicia Lundmark (S), Gunilla Lundström (S), Iosif Karambotis (S), Isak Rådahl (S),  
Kamel Mnad (S), Kenneth Fahlesson (S), Lorents Burman (S), Magnus Nilsson (S), 

Malin Berglund (S), Maria Granskär (S), Martin Hedqvist (S), Mats Ekman (S), 
Lilliann Carlsten (S), Ann Åström (S), Daniel Sjögren (S), Daniel Ådin (S), Anna 

Laurila (S), Ewa Eriksson (S), Lars Lundmark (S), Björn Lundström (S), Tomas 

Teglund (S), 
Filip Palukka (V), Joakim Wallström (V), Weidan Gong (V), Lova Torstensson (V). 

 
 

Nej röstar: 

Andreas Löwenhöök (M), Anette Lindgren (M), Henry Andersson (M), Kaisa Edström 
(M), Kjell Lindström (M), Micaela Löwenhöök (M), Per-Ivar Skogqvist (M), Sinikka 

Lindquist (M), Johan Söderberg (M), Nils E Vesterberg (M), Viktoria Sundin (M), 
Elisabeth Lundqvist (SD), Magnus Bergmark (SD), Marcus Sehlstedt (SD), Pär 

Sehlstedt (SD), Markku Abrahamsson (SD), Stig Peterson (SD), Linda Strandberg 

(SD), 
Carina Sundbom (C), Håkan Andersson (C), Kjell Bergmark (C), Kornelia Paulander 

(C), Maria Bernsson (C), Monica Andersson (C),  
Andreas Boman (KD), Frida Löfroth (KD), Petter Ershag (KD), Per Boström (KD),  

Hans Brettschneider (MP), Linnea Öhman (MP), 
Christina Soldan (L), Jens Wennberg (L). 

 

 
Avstår från att rösta: 

Lilian Nilsson (V), 
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§ 202 Dnr KS 2023-000195 611 

Plan för grundskolorna i Skelleftehamn inklusive 
finansiering samt nedläggning av Auraskolan  

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Rapporten ”Utredning Skelleftehamns skolor” godkänns. 

2. Rapporten ”Utredning Skelleftehamns skolor” ska ligga till grund för det 
fortsatta utvecklingsarbetet med skolorna i Skelleftehamn. 

3. Verksamheten vid skolenheten Auraskolan läggs ner när förutsättningar 

finns för att flytta över verksamheten till Örjanskolan. 

4. Finansiering m m av kommande åtgärder för grundskolorna i Skelleftehamn 

bereds och finansieras enligt Skellefteå kommuns styrprinciper, fastställda 
av kommunfullmäktige 2022-12-06 § 330. 

Inlägg 
Tomas Teglund (S), Filip Palukka (V) samt Markku Abrahamsson (SD) yttrar sig. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade 2022-06-14 § 165 bland annat att nämnden för 

support och lokaler samt för- och grundskolenämnden får i uppdrag att under våren 
2023 återkomma med en genomarbetad plan för skolorna i Skelleftehamn. 

För- och grundskolenämnden beslutade 2023-02-22 § 17 att nämnden för support 

och lokaler får i uppdrag att bygga om och till Örjansskolan för att möjliggöra en 
samlad skolverksamhet i Skelleftehamn. I samma ärende beslutade för- och 

grundskolenämnden att av kommunfullmäktige begära utökad budgetram för ökade 
lokalkostnader preliminärt beräknade till 7,9 miljoner kronor, samt att skolenheten 

Auraskolan läggs ner när verksamheten uppgått i Örjansskolans verksamhet.  

För- och grundskolenämndens beslutsunderlag omfattade, förutom en 

tjänsteskrivelse från förvaltningen utbildning och arbetsmarknad, en ”Utredning 

Skelleftehamns skolor”, med tillhörande dokument ”Barnperspektiv – flytt till ny 
skola”, ”Övergripande verksamhetskonsekvenser” samt en kartbild över skolor i 

Skelleftehamn. Utredningens förslag är att all skolverksamhet samlas på 
Örjansskolan och att en utredning får se över möjligheten att eventuellt använda 

Auraskolan till annan kommunal verksamhet. 

För- och grundskolenämndens uppdrag, att återkomma till kommunfullmäktige med 
en genomarbetad plan för skolorna i Skelleftehamn, bör med hänvisning till den 

utredning som presenterats anses som uppfyllt.  

Nämnden för support och lokaler beslutade 2023-03-16 § 31 att föreslå 

kommunfullmäktige att utredningen kring Skelleftehamns skolor utgör underlag för 

det fortsatta arbetet med skolorna i Skelleftehamn. Nämnden beslutade även att 
begära att det avsätts 171 miljoner kronor (2023 års prisnivå) i investeringsbudget 

för om- och nybyggnationer på Örjansskolan i etapp 1 med en fördelning av 6 
miljoner kronor 2023, 70 miljoner kronor 2024, 75 miljoner kronor 2025 och 20 

miljoner kronor 2026; samt att begära att nämnden för support och lokaler tilldelas 
15 miljoner kronor för direkta driftkostnader i samband med investeringen. 

Kommunfullmäktige beslutade 2022-12-06 § 330 att fastställa nya styrprinciper för 

Skellefteå kommun. Enligt dessa skall en lokalförsörjningsplan upprättas som en del 
i budgetprocessen och ingå i det underlag som kommunfullmäktige använder vid 
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fastställande av budget. Det finns ingen anledning att frångå dessa principer i nu 
aktuellt ärende. 

Yrkanden 
Kommunstyrelsen föreslår att rapporten ”Utredning Skelleftehamns skolor” 

godkänns (beslutspunkt 1), att rapporten ”Utredning Skelleftehamns skolor” ska 
ligga till grund för det fortsatta utvecklingsarbetet med skolorna i Skelleftehamn 

(beslutspunkt 2); att verksamheten vid skolenheten Auraskolan läggs ner när 
förutsättningar finns för att flytta över verksamheten till Örjanskolan (beslutspunkt 

3); samt att finansiering m m av kommande åtgärder för grundskolorna i 

Skelleftehamn bereds och finansieras enligt Skellefteå kommuns styrprinciper, 
fastställda av kommunfullmäktige 2022-12-06 § 330 (beslutspunkt 4). 

Tomas Teglund (S) samt Filip Palukka (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det enbart finns ett förslag till beslut, vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 
Protokoll, kommunstyrelsen  2023-05-09 § 184 

Protokoll nämnden för support och lokaler 2023-03-16 § 31 
Tjänsteskrivelse, förvaltningen support och lokaler 2023-03-03 

Protokoll, för- och grundskolenämnden 2023-02-22 § 17 

Tjänsteskrivelse, utbildning och arbetsmarknad 2023-02-07 
Bilaga utredning Skelleftehamns skolor 

Bilaga övergripande verksamhetskonsekvenser 
Bilaga barnperspektiv 

Bilaga kartbild 

Protokoll, för- och grundskolenämnden 2019-11-20 § 200 
Protokoll, kommunfullmäktige 2022-06-14 § 165 

____________________________________________________________________
_______ 

Beslutet sänds till 
För- och grundskolenämnden 

Nämnden för support och lokaler 
 



SKELLEFTEÅ KOMMUN 
Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 
2023-05-30 

49 (84) 

 

Elektronisk signatur  
VISMA_SIGN_01_ATTRIBUTE_SAML_TransactionId 

 

 

§ 203 Dnr KS 2023-000022 119 

Strategi för att motverka välfärdsbrottslighet 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Strategi för att motverka välfärdsbrottslighet fastställs enligt 

kommunledningskontorets förslag. 

2. Strategin omfattar samtliga nämnder och samtliga bolag där Skellefteå 
kommun utövar ett dominerande inflytande. 

3. Arbetet med, och status på aktiviteter enligt, strategin ska följas upp och 
rapporteras till kommunstyrelsen under tredje kvartalet 2024. 

Reservation 
Andreas Löwenhöök (M) samt Jens Wennberg (L) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för egna yrkande avseende Andreas Löwenhööks m fl tilläggsyrkande. 
Henry Andersson (M), Sinikka Lindquist (M), Per-Ivar Skogqvist (M), Kaisa Edström 

(M), Anette Lindgren (M), Kjell Lindström (M), Micaela Löwenhöök (M), Viktoria 

Sundin (M), Johan Söderberg (M), Nils E Vesterberg (M) samt Christina Soldan (L) 
reserverar sig mot beslutet till förmån för  Andreas Löwenhööks m fl tilläggsyrkande 

Inlägg 
Lorents Burman (S), Andreas Löwenhöök (M), Jens Wennberg (L) samt Joakim 

Wallström (V) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Välfärdsbrottslighet definieras, enligt Sveriges kommuner och regioner (SKR), som 
när en extern aktör, företag eller privatperson otillbörligen utnyttjar allmänna medel 

för egen vinning. 

Välfärdsbrottslighet finns inom hela välfärdssystemet och kan drabba alla 

kommunens förvaltningar och bolag. Välfärdsbrott inkluderar bland annat 

avtalsbrott, tillstånd beviljade på oriktiga grunder, otillåten påverkan och oskäligt 
utnyttjande av bidrag, stöd och bistånd. 

Kommunfullmäktige beslutade 2022-03-15 § 72 att ge kommunstyrelsen i uppdrag 
att tillsammans med kommunens nämnder och bolag ta fram förslag på åtgärder 

för att motverka välfärdsbrottslighet och ekonomisk brottslighet i Skellefteå 

kommun. Kommunledningskontoret har som ett led i detta tagit fram en 
handlingsplan. 

Strategin för att motverka välfärdsbrott syftar till att ge arbetet mot välfärdsbrott 
riktning och avgränsning. Planen sätter upp mål för verksamheterna och definierar 

områden där risken att utsättas för brott är betydande. Huvudmålet med att arbeta 
mot välfärdsbrottslighet är att förebygga att kommunkoncernen utsätts för brott 

och felaktigheter samt vidta åtgärder när brott och felaktigheter begåtts. 

Kommunstyrelsen beslutade 2023-04-04 § 143 att återremittera ärendet till 
förvaltningen för översyn av förslaget med beaktande av ett av ledamoten Andreas 

Löwenhöök (M) lagt yrkande. Ett nytt förslag till strategi har därefter upprättats. 

Yrkanden 

Kommunstyrelsen föreslår att strategi för att motverka välfärdsbrottslighet fastställs 
enligt kommunledningskontorets förslag (beslutspunkt 1); att strategin omfattar 

samtliga nämnder och samtliga bolag där Skellefteå kommun utövar ett 

dominerande inflytande (beslutspunkt 2); samt att arbetet med, och status på 
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aktiviteter enligt, strategin ska följas upp och rapporteras till kommunstyrelsen 
under tredje kvartalet 2024 (beslutspunkt 3). 

Lorents Burman (S) samt Jens Wennberg (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 

Andreas Löwenhöök (M) samt Jens Wennberg (L) yrkar att det läggs till att nytt 

sista avsnitt under ”Rutiner och styrning”, sidan 12 med följande text 
"Bidragsgivning utgår från lagstiftning eller kommunala riktlinjer Stora delar av 

kommunens olika beslut om bidrag eller stöd till enskilda eller organisationer är 
omgärdade av nationell lagstiftning eller lokala regelverk. Det finns dock 

verksamheter som idag inte omfattas av några regelverk eller riktlinjer.  

Beslutsgång 1 

Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag, och finner att 
kommunfullmäktige bifaller detsamma.  

Beslutsgång 2 
Ordföranden ställer proposition på Andreas Löwenhööks m fl tilläggsyrkande, och 

finner att kommunfullmäktige avslår detsamma.  

Beslutsunderlag 
Protokoll, kommunstyrelsen  2023-05-09 § 185 
Tjänsteskrivelse, kommunledningskontorets 2023-02-28 

Styrdokument, handlingsplan för att motverka välfärdsbrott, reviderad efter 

återremiss 
Protokoll, kommunstyrelsen 2023-04-04 § 143 

Tjänsteskrivelse, kommunledningskontorets 2023-02-28 
Styrdokument, handlingsplan för att motverka välfärdsbrott  

 

____________________________________________________________________
______________ 

Beslutets sänds till 
Samtliga nämnder 

Samtliga bolag 
Förvaltningen support och lokaler, informationssäkerhetssamordnare 
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§ 204 Dnr KS 2022-000738 109 

Motion av Carina Sundbom (C) och Håkan 
Andersson (C) om kontorshubbar i kommundelarna 
(28/22) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen avslås. 

Reservation 
Carina Sundbom (C), Håkan Andersson (C) samt Hans Brettschneider (MP) 

reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden. Kjell Bergmark (C), Maria 
Bernsson (C), Monica Andersson (C), Kornelia Paulander (C) samt Monica Lindow 

(MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för Carina Sundboms m fl yrkande. 

Inlägg 

Carina Sundbom (C), Hans Brettschneider (MP), Lorents Burman (S) samt Håkan 
Andersson (C) yttrar sig. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktigeledamöterna Carina Sundbom (C) och Håkan Andersson (C) har 

inkommit med en motion i vilken föreslås att det utreds hur man kan starta 
kontorshubbar ute i våra kommundelar, för företag, kommunanställda och för 

andra hyresgäster. 

Kommunledningskontoret anför att motionen tar upp en viktig fråga, utveckling i 
kommundelarna, men bedömer att det i dagsläget inte är en prioriterad fråga att 

genomföra en utredning om kontorshubbar. Det finns ingenting som hindrar att 
privata aktörer utvecklar lösningar i enlighet med motionens förslag. 

Yrkanden 
Kommunstyrelsen föreslår att motionen avslås.  

Carina Sundbom (C), Hans Brettschneider (MP) samt Håkan Andersson (C) yrkar 
bifall till motionen. 

Lorents Burman (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag samt Carina 

Sundboms m fl yrkande, och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
kommunstyrelsens förslag. 

Votering begärs och verkställs enligt följande godkända voteringsproposition: "Den 
som stöder kommunstyrelsens förslag röstar ja, den som stöder Carina Sundboms 

m fl yrkande röstar nej". 

 

Omröstningsresultat 
Vid voteringen avges 57 ja-röster och 8 nej-röster. Hur var och en röstat framgår 

av till denna paragraf bifogade förteckning. 

Beslutsunderlag 
Protokoll, kommunstyrelsen 2023-05-09 § 189 

Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret 2023-04-14 
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Motion 28/22 
____________________________________________________________________

__________ 

Beslutet sänds till 

Motionärerna 
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Voteringsförteckning § 204 
Ja röstar: 

Jasmin Ravaghi (S), Kristin Lundmark (S), Annamaria Hedlund (S), Carina Lillbacka 
(S), Daniel Enwall (S), Elisabeth Lundström (S), Solveig Widmark Andersson (S), 

Felicia Lundmark (S), Gunilla Lundström (S), Iosif Karambotis (S), Isak Rådahl (S),  
Kamel Mnad (S), Kenneth Fahlesson (S), Lorents Burman (S), Magnus Nilsson (S), 

Malin Berglund (S), Maria Granskär (S), Martin Hedqvist (S), Mats Ekman (S), 
Lilliann Carlsten (S), Ann Åström (S), Daniel Sjögren (S), Daniel Ådin (S), Anna 

Laurila (S), Ewa Eriksson (S), Lars Lundmark (S), Björn Lundström (S), Tomas 

Teglund (S), 
Andreas Löwenhöök (M), Anette Lindgren (M), Henry Andersson (M), Kaisa Edström 

(M), Kjell Lindström (M), Micaela Löwenhöök (M), Per-Ivar Skogqvist (M), Sinikka 
Lindquist (M), Johan Söderberg (M), Nils E Vesterberg (M), Viktoria Sundin (M), 

Elisabeth Lundqvist (SD), Magnus Bergmark (SD), Ann Charlotte Lundqvist (SD), 

Pär Sehlstedt (SD), Markku Abrahamsson (SD), Stig Peterson (SD), Linda 
Strandberg (SD), 

Filip Palukka (V), Joakim Wallström (V), Weidan Gong (V), Lova Torstensson (V), 
Lilian Nilsson (V), 

Andreas Boman (KD), Frida Löfroth (KD), Petter Ershag (KD), Per Boström (KD),  

Christina Soldan (L), Jens Wennberg (L). 
 

 
Nej röstar: 

Carina Sundbom (C), Håkan Andersson (C), Kjell Bergmark (C), Kornelia Paulander 
(C), Maria Bernsson (C), Monica Andersson (C),  

Hans Brettschneider (MP), Monica Lindow (MP), 
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§ 205 Dnr KS 2023-000420 101 

Delegationsbeslut 

Dnr 2023-000386  214 

Bygg- och miljönämndens protokoll 2023-04-20, § 87 Antagande av detaljplan för 
Bureå resecentrum mm inom serviceorten Bureå, Skellefteå kommun 

____________________________________________________________________
__ 
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§ 206 Dnr KS 2023-000414 101 

Remisser 

Dnr 2023-000369  109 

Motion om att införa flyttlots i Skellefteå kommun, av Andreas Löwenhöök (M) 
(11/23) 

Dnr 2023-000370  720 
Motion om Ung omsorg – en guldkant inom äldreomsorgen, av Viktoria Sundin (M) 

(12/23) 

Dnr 2023-000428   860 
Motion om Skellefteå kommun som en internationell fristad för förföljda författare 

och kulturskapare, av Christina Soldan (L) (13/23) 

Dnr 2023-000429 623 

Motion om utredning av reglementet för tillgång till färdtjänst eller skolskjuts för 
barn inom anpassad (grund)skola i Skellefteå kommun, av Christina Soldan (L) 

(14/23) 

____________________________________________________________________
_ 
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§ 207 Dnr KS 2023-000415 101 

Delgivningar 

Dnr 2022-000465  214 

Mark- och miljööverdomstolens beslut 2023-01-25 om prövningstillstånd, 
Överklagande av kommunfullmäktiges beslut 2022-06-14 § 169 detaljplan för 

Näsudden, del av Skelleftehamn 2:7 inom stadsdelen Skelleftehamn, antagande 

Dnr 2023-000405  770 

Länsgemensam Hjälpmedelsstrategi i Västerbotten 

Dnr 2023-000404  340 
Samhällsbyggnadsnämndens protokoll 2023-04-24 § 69, Särredovisning för VA-

verksamheten 2022 

____________________________________________________________________

_________ 
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§ 208 Dnr KS 2023-000331 600 

Interpellation om arbetet mot könsstympning och 
bortgifte, ställd till för- och grundskolenämndens 
ordförande, av Jens Wennberg (L) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Behandlingen av ärendet är avslutad. 

Inlägg 
Jens Wennberg (L), Filip Palukka (V), Viktoria Sundin (M) samt Daniel Ådin (S) 

yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Jens Wennberg (L) har ställt följande interpellation 
till för- och grundskolenämndens ordförande: 

"Sverige och under en lång period haft en generös migrationspolitisk. Skellefteå har 
varit duktig på att ta emot många som har kommit till Sverige. Vi har däremot inte 

varit lika duktiga på integration och ge information om vad som gäller i vårt land 
kring olika lagar. Sverige har nu skrivit under barnkonventionen som ska ge våra 

barn ett tryggare samhälle och inflytande.  

Det finns mycket oroande signaler i Skellefteå om att föräldrar tar sina barn till sin 
hemländer för att där göra könsstympningar, bortgifte. Detta är signaler som jag 

som Liberal känner stor oro kring. Det känns absolut inte okej att de åker till länder 
som de har flytt från, för att sedan återvända till hemlandet för att begå övergrepp 

på sina barn.  

Av denna anledning ställer jag följande frågor till för- och grundskolenämndens 
ordförande Fredrik Stenberg; 

 Hur jobbar för- och grundskolenämndens med frågor rörande bortgifte och 

könsstympning i dag? 

 Vad finns det för rutiner i dag rörande bortgifte och könsstympning inom 

för- och grundskolenämnden? 

 Finns det någon handlingsplan som visar hur dessa frågor ska hanteras, 

jobbas med inom för- och grundskolenämnden?" 

För- och grundskolenämndens t f ordförande Filip Palukka (V) lämnar följande svar: 

"I mitt svar väljer jag att ändra i ordningen på dina frågor och till viss del slå ihop 

dem eftersom jag tycker att det ger ett mer sammanhållet svar. 

Fråga: Finns det någon handlingsplan? 

Svar: Ja, det finns en handlingsplan. Den togs fram första gången 2006 i ett 
omfattande samarbete mellan myndigheter och frivilligorganisationer i Skellefteå. 

Vad som står i handlingsplanen går att läsa på kommunens webb, sök efter 

hedersrelaterat våld. Det är socialkontoret som ansvarar för att uppföljning av 
handlingsplanen initieras årligen. 

Fråga: Hur jobbar för- och grundskolenämnden med frågor rörande bortgifte och 
könsstympning idag? Vad finns det för rutiner idag rörande bortgifte och 

könsstympning inom för- och grundskolenämnden? 
Svar: Verksamheterna för- och grundskolenämnden ansvarar för finns 

representerade i den lokala nätverksgruppen. Där finns också personal från 
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gymnasieskolan, Migrationsverket, Ungdomshälsan, Polisen och Socialkontoret. 
Våra verksamheter arbetar inte med de här frågorna enskilt, utan samverkar med 

andra för barnets bästa. 

Konkreta aktiviteter som genomförs är bland annat att elevhälsan håller i utbildning 

kring hedersrelaterat våld eftersom ökad kunskap är viktigt för att upptäcka och 

förhindra. I det hälsosamtal som genomförs med elever finns frågor runt våld med. 
Som alltid är rutinen att när personalen misstänker att ett barn far illa, ska en 

orosanmälan göras. Om det gäller just en misstanke om hedersrelaterat våld och 
förtryck, finns ett särskilt konsultationsteam de kan vända sig till vid socialkontoret 

så att det gemensamt säkerställs att orosanmälan ger stöd och skydd. 

Skellefteå kommun, där för- och grundskolenämndens verksamheter är en del, 

deltar i ett pilotprojekt tillsammans med Myndigheten för familjerätt och 

föräldraskapsstöd (MFoF) där våld med inriktning mot hedersrelaterat våld och 
förtryck är i fokus. Syftet med projektet är att ta fram en nationell modell för 

strukturerat arbete mot hedersrelaterat våld och förtryck. Målet är att denna modell 
ska ge stöd till kommuner som vill arbeta långsiktigt och hållbart så att kommunens 

invånare kan känna sig trygga i samhället samt att alla barn ska få en uppväxt fri 

från våld och förtryck, oavsett var i landet de bor. 

I övrigt följer pedagogerna i våra verksamheter den läroplan som finns. Där är det 

till exempel skolans ansvar att varje elev efter genomgången skolgång fått 
kunskaper inom området sexualitet, samtycke och relationer samt om 

hedersrelaterat våld och förtryck. Just kunskapsområdet sexualitet, samtycke och 
relationer samt kunskaper om hedersrelaterat våld och förtryck är något som ska 

behandlas återkommande under skolgången." 

____________________________________________________________________
_____________ 
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§ 209 Dnr KS 2023-000332 700 

Interpellation om arbetet mot könsstympning och 
bortgifte, ställd till socialnämndens ordförande, av 
Jens Wennberg (L) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Behandlingen av ärendet är avslutad. 

Inlägg 
Jens Wennberg (L), Iosif Karambotis (S) samt Viktoria Sundin (M) yttrar sig. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktigeledamoten Jens Wennberg (L) har ställt följande interpellation 

till socialnämndens ordförande: 

"Sverige och under en lång period haft en generös migrationspolitisk. Skellefteå har 

varit duktig på att ta emot många som har kommit till Sverige. Vi har däremot inte 
varit lika duktiga på integration och ge information om vad som gäller i vårt land 

kring olika lagar. Sverige har nu skrivit under barnkonventionen som ska ge våra 
barn ett tryggare samhälle och inflytande.  

Det finns mycket oroande signaler i Skellefteå om att föräldrar tar sina barn till sin 

hemländer för att där göra könsstympningar, bortgifte. Detta är signaler som jag 
som Liberal känner stor oro kring. Det känns absolut inte okej att de åker till länder 

som de har flytt från, för att sedan återvända till hemlandet för att begå övergrepp 
på sina barn.  

Av denna anledning ställer jag följande frågor till socialnämndens ordförande losif 

Karambotis; 

 Hur jobbar socialnämnden med frågor rörande bortgifte och könsstympning 

i dag? 

 Hur stöttar, jobbar socialtjänsten i dag med att stödja, hjälpa barn som är 

på väg att bli utsatta för bortgifte och könsstympning? 

 Finns det någon handlingsplan som visar hur dessa frågor ska hanteras, 

jobbas med inom socialförvaltningen?" 

Socialnämndens ordförande Iosif Karambotis (S) lämnar följande svar: 

"Frågor: Hur jobbar socialnämnden med frågor rörande bortgifte och 

könsstympning i dag? Hur stöttar, jobbar socialtjänsten i dag med att stödja, hjälpa 

barn som är på väg att bli utsatta för bortgifte och könsstympning? 
Svar: Bortgifte och könsstympning är delar av det begrepp som inom socialtjänsten 

kallas hedersrelaterat våld. Socialkontoret arbetar med både förebyggande, 
stödjande och skyddande insatser i dessa frågor. Här är några exempel: 

Förebyggande;  

Information och utbildning kring hedersrelaterat våld till professionella som arbetar 
mot barn och unga. Information och diskussion med skolelever via ”Kärleken är fri” 

samt till Skellefteås invånare via projektet ett Skellefteå fritt från våld. Det hålls 
även ABC-grupper (Alla Barn i Centrum) vilket är föräldrastödjande träffar där 

frågor kring våld, vad man får göra och inte som förälder tas upp.   

Stödjande; 

Inom skolan är elevhälsan en viktig aktör som kan fånga upp barn och unga i 
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behov av stöd. Individ- och familjeomsorgen erbjuder också enskilt stöd via 
Ungdomshälsan och öppenvården till barn och unga i behov av det. Centrum mot 

våld (CMV) arbetar också stödjande genom samtal med ungdomar som utsätts för 
hedersrelaterat våld (HRV). 

Stödet kan se olika ut beroende på behovet som den unge har.  

Skyddande;  
Skyddande insatser handlar inledningsvis om att göra riskbedömningar för att 

kunna avgöra vilket skydd som den unge behöver på kort och lång sikt. Insatserna i 
sig kan se olika ut. Det han handla om att den unge behöver flytta till annat hem 

med skyddande av adressuppgifter. En annan insats är att fatta beslut om 
utreseförbud. Andra kan bo hemma med stöd. Individ- och familjeomsorgen (IFO) 

polisanmäler brott mot barn i de fall som brott skett. Uppföljande samtal efter 

utredningen hålls för att säkerställa att det inte blivit sämre för barnet. 

En del i att kunna ge stöd och skydd är att öka kunskapen hos de aktörer som 

träffar barn och unga. IFO har ett konsultationsteam med spetskompetens i dessa 
frågor som både informerar och utbildar tillsammans med centrum mot våld (CMV). 

De fungerar även som ett konsulterande stöd i individärenden vid behov. Frågor 

som rör bortgifte och könsstympning ingår i detta arbete. Utbildningen riktar sig till 
professionella som möter barn och unga för att de lättare ska fånga upp de som 

kan vara i behov av skydd.  

IFO är även beroende av att andra aktörer anmäler oro för det barn man 

misstänker håller på att utsättas, alternativt att den unge själv ansöker om stöd i 
sin situation. IFO informerar även om anmälningsskyldigheten i olika forum för att 

få vuxna som möter barn och unga att våga anmäla misstanke om hedersrelaterat 

våld. Erfarenheten är att vissa inte vill anmäla i rädsla för att det kan bli värre för 
barnet eller den unge. Så information om att det IFO som tar ansvar för 

riskbedömningen är också en viktig del.  

Övrigt; 

På skelleftea.se finns bra information riktat till invånare som är utsatta för 

hedersrelaterat våld. Där framgår att socialkontoret och skolan har en gemensam 
handlingsplan mot hedersrelaterat våld. Det finns checklistor för att förebygga och 

motarbeta hedersrelaterat våld. Sidan är utsedd med en panikknapp som innebär 
att om man trycker där kastas man ut till sökmotorn Google. 

Fråga:  Finns det någon handlingsplan som visar hur dessa frågor ska hanteras, 

jobbas med inom socialförvaltningen? 
Svar: Ja det finns en handlingsplan som skapades 2006 men som har reviderats 

årligen varav sista revideringen skedde i december 2022. Nu är den benämnd som 
”rutin” och i den kan man följa hur man ska handlägga ärenden rörande: 

- Hedersrelaterat våld & förtryck  

- Könsstympning  

- Barn som lever i äktenskap eller under äktenskapsliknande förhållanden  

- Bortförande av barn 

På Skellefteå kommuns insida finns det även information till medarbetare som rör 

hedersrelaterat våld. Där finns en checklista kring hedersrelaterat våld som tar upp 
när man ska tänka hedersrelaterat våld och hur det kan ta sig i uttryck. Checklistan 

ger tips på hur man ska handlägga ärendet och vilka frågor det är viktigt att ställa 

och vilka typer av svar man ska vara uppmärksam på.  

Rutinen finns också på insidan och i den ingår information om: 
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- Handläggning 

- Konsultation 

-Åtgärder i det akuta skedet 

- Bortförande av barn 

- Utreseförbud 

- Könsstympning 

- Barn som lever i äktenskap eller under äktenskapsliknande förhållanden 

- Tecken på hedersrelaterat våld och förtryck 

- Förslag på frågor 

- Fördjupning" 

____________________________________ 
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§ 210 Dnr KS 2023-000349 870 

Interpellation om bevarande av skolplanschsamling, 
av Christina Soldan (L) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Behandlingen av ärendet är avslutad. 

Inlägg 
Christina Soldan (L) samt Daniel Sjögren (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktigeledamoten Christina Soldan (L) har ställt följande interpellation 

till kulturnämndens ordförande: 

"Den pågående rivningen av den tidigare bespisningslokalen vid Furuskolan i Jörn 

har väckt oro och frustration bland lokalbefolkningen. Enligt uppgifter ville 
entreprenören Örjan Berglund köpa huset och skapa ett museum med en samling 

på 500 skolplanscher från Jörn och området runtomkring. Tyvärr avvisades hans 

förslag av Skellefteå kommun. 

Skolplanscherna tillhör Göran Marklunds unika samling som hans döttrar skänkte till 

Fjällbohedens byalag efter sin död 2006. Marklund var rektor för grundskolan i Jörn 
från 1964 till sin pensionering och hans samling har förvarats på ett sätt som har 

bevarat deras skick i mycket gott skick. Det är viktigt att vi skyddar denna kulturella 

skatt för framtida generationer och ger allmänheten möjlighet att uppleva dem. 

Det finns ett stort intresse för skolplanscher, som alltid väcker nostalgiska minnen. 

Därför uppmanar jag Skellefteå kommun att hitta en lämplig plats där dessa 
skolplanscher kan visas upp för allmänheten. De förtjänar att bevaras och bli en del 

av vårt kulturarv. 

Jag hoppas att ni kommer att ta detta på allvar och arbeta för att hitta en lämplig 

lösning för att bevara dessa unika skolplanscher för framtiden. 

Med anledning av detta vill jag fråga kulturnämndens ordförande: 

 Har kulturnämnden kontaktat de ansvariga i Jörn i frågan om 

skolplanschernas öde och för att ta del av deras synpunkter, behov och 

förslag till lösning? 

 Hur jobbar kulturnämnden för att skolplanscherna ska bevaras och bli en 

del av vårt kulturarv? 

 Finns det intresse för kulturnämnden att ställa lokal till förfogande?" 

Kulturnämndens ordförande Daniel Sjögren (S) lämnar följande svar: 

Fråga: Har kulturnämnden kontaktat de ansvariga i Jörn i frågan om 
skolplanschernas öde och för att ta del av deras synpunkter, behov och förslag till 

lösning?  
Svar: Nej, kulturnämnden har inte blivit kontaktad i frågan. 

Fråga: Hur jobbar kulturnämnden för att skolplanscherna ska bevaras och bli en del 
av vårt kulturarv?  

Svar: Bevarande av föremål av kulturhistoriskt intresse är i första hand en fråga för 

Skellefteå museum. Därför arbetar inte kulturnämnden med denna fråga. 
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Fråga: Finns det intresse för kulturnämnden att ställa lokal till förfogande?  
Svar: Nej, det finns inget utrymme i befintlig budget för att ställa kommunala 

lokaler till förfogande. Istället förslås att entreprenören tar kontakt med 
samlingslokaler i området och ser om det finns möjlighet att tillsammans med dessa 

kunna ge allmänheten tillgång till dessa planscher." 

____________________________________________________________________
________ 
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§ 211 Dnr KS 2023-000351 610 

Interpellation om utbudet av gymnasieprogram, av 
Christina Soldan (L) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellation bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2023-06-13. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktigeledamoten Christina Soldan (L) har ställt följande interpellation 

till gymnasienämndens ordförande: 
"Jag vill rikta en interpellation till gymnasienämndens ordförande angående utbudet 

av gymnasieprogram i Skellefteå kommun. Med tanke på kommunens tillväxt och 
det akuta behovet av kompetensförsörjning är det viktigt att gymnasieskolorna 

utökar sitt programutbud. 

Jag önskar särskilt att uppmärksamma behovet av att erbjuda Humanistiska 
programmet i kommunen. Detta program ger eleverna en bred humanistisk grund 

och ger dem möjlighet att lära sig flera moderna språk, vilket är väsentligt för att 
möta behoven i det nya Skellefteå. 

Jag vill också understryka vikten av att utöka utbildningsutbudet inom Handels- och 

administrationsprogrammet och Hotell- och turismprogrammet. Skellefteås 
besöksnäring har expanderat kraftigt och det finns ett stort behov av utbildade 

yrkesmänniskor inom dessa områden för att möta den ökande efterfrågan. 
I takt med kommunens tillväxt och behovet av kompetensförsörjning blir det allt 

viktigare att våra gymnasieskolor kan erbjuda ett mångfacetterat programutbud 

som möter framtidens utmaningar och behov. 
Jag ser fram emot att höra gymnasieordförandes svar på dessa fråga och hoppas 

att vi tillsammans i det politiska landskapet, gymnasieskolorna och branscherna kan 
arbeta för att säkerställa att våra gymnasieelever har tillgång till en utbildning som 

rustar dem för framtidens utmaningar och behov. 

Med anledning av detta vill jag fråga gymnasienämndens ordförande: 

 Vad planerar Gymnasienämnden att göra för att utöka utbildningsutbudet i 

Skellefteås gymnasieskolor och för att möta kommunens tillväxt och akuta 

behov av kompetensförsörjning inom både privat och offentlig sektor? 

 Vilka konkreta åtgärder, i samspel med branscherna i vår kommun och med 

hänsyn till befolkningsmålet, planeras för att säkerställa att våra 

gymnasieelever erbjuds möjligheten att söka och utbilda sig till de 
kompetenser som idag efterfrågas på arbetsmarknaden?" 

Gymnasienämndens ordförande är inte närvarande vid sammanträdet.  

____________________________________________________________________
________ 
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§ 212 Dnr KS 2023-000352 700 

Interpellation om resultatet i Hemtjänstindex 2022, 
av Christina Soldan (L) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Behandlingen av ärendet är avslutad. 

Inlägg 
Christina Soldan (L), Iosif Karambotis (S) samt Anette Lindgren (M) yttrar sig. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktigeledamoten Christina Soldan (L) har ställt följande interpellation 

till socialnämndens ordförande: 

"Hemtjänstindex 2022 är ett samlat mått på hemtjänstens kvalitet i Sveriges 290 

kommuner. Indexet bygger på offentliga data som har bearbetats av 
forskningsinstitutet RISE. Hemtjänstindex gör det möjligt för en kommun att 

jämföra sin hemtjänst med andra kommuners. Det går också att jämföra olika delar 

av hemtjänsten. 

Alldeles för ofta har vi hört majoritetens (S + V) resonemang om att Skellefteå 

kommun satsar mest på vård- och omsorg och att hemtjänsten är av bästa kvalité 
trots sina brister. Detta dock inte i samklang med bilden man får av lokalmedia 

samt personalens berättelser. I resultatet från Hemtjänstindex 2022 visar Skellefteå 

kommun en s k mellanmjöksplacering, d v s 189 av 290 kommuner. En placering i 
den sämre halvan alltså, med 44 platser under medianen. Detta alltså stämmer inte 

heller med majoritetens positivism utan snarare tvärtom, att här finns det massor 
med förbättringsområden och ska vi jämföra oss med grannkommunerna i länet så 

har vi mycket att lära inte minst av Umeå kommun som är ledande med plats 12 
och tät följd av Malå kommun. 

Hemtjänstindex mäter kvaliteten inom fyra delområden: 

1. Information – (Skellefteå, 207) 

2. Biståndshandläggning - (Skellefteå, 181) 

3. Utförande - (Skellefteå, 170) 

4. Stöd och utveckling - (Skellefteå, 129) 

Av dessa fyra olika delar har Skellefteå sitt bästa resultat inom Stöd/Utveckling där 

Skellefteå placerar sig på plats 129 av 290 kommuner, alltså lite ovanför över 
genomsnittet för riket men fortfarande långt ifrån de goda exemplen i riket och 

länet. Det är alltså inte även i detta område - som rymmer indikatorer avseende 
digitalisering, välfärdsteknik, rutiner och samverkan - som Skellefteå behöver lägga 

sitt fokus för att förbättra framtida hemtjänstindex om vi ska nu leva till den bilden 

vi målar utåt, även bra kan bli ännu bättre. 

Med anledning av detta vill jag fråga socialnämndens ordförande: 

 Har socialnämnden tidigare, d v s innan index 2022 kom, diskuterar 

Skellefteå kommuns placering inom hemtjänstindex? 

 Har socialnämnden fått redovisat resultatet av hemtjänstindex? Om så är 

fallet, vilka åtgärder tänker socialnämnden vidta för att förbättra sin 

placering jämfört med andra kommuner och ökad kvalitet i hemtjänsten? 
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 Har resultatet av hemtjänstindex resulterat i förändringar inom något av de 

fyra områden som redovisas i undersökningen?" 

Socialnämndens ordförande Iosif Karambotis (S) lämnar följande svar: 

"Fråga: Har socialnämnden tidigare, dvs. innan index 2022 kom, diskuterar 
Skellefteå kommuns placering inom hemtjänstindex? 

Svar: Hemtjänstindex är ett initiativ från SPF Seniorerna och genomförs med stöd 

från Allmänna arvsfonden. Indexet publicerades för första gången i november 2022 
och uppdateras fortsättningsvis årligen. Inga jämförbara siffror för tidigare år finns 

således. 

Fråga: Har socialnämnden fått redovisat resultatet av hemtjänstindex? Om så fallet, 

vilka åtgärder tänker socialnämnden vidta för att förbättra sin placering jämfört 
med andra kommuner och ökad kvalitet i hemtjänsten? 

Svar: Resultatet av hemtjänstindex har inte presenterats för Socialnämnden, men 

de får kontinuerligt ta del av kvalitetsuppföljningar från hemtjänsten. 
Redovisningarna av dessa bygger på våra egna verksamhetsmått som Vård och 

omsorg kontinuerligt följer upp. 

Hemtjänstindex bygger både på data från våra egna kvalitetsmått och från andra 

källor såsom nationella undersökningar, exempelvis KKIK (Jämföraren - Kolada) och 

SoS enkät E-hälsa. Om informationen saknas så blir värdet 0, vilket alltså drar ner 
resultatet i hemtjänstindex.  

Trots att delar av hemtjänstindex bygger på våra egna kvalitetsmått, viktas den 
inhämtade datan på ett sätt som gör att det är svårt att förstå vilka mått som 

behöver förbättras, då det inte framgår i indexet exakt vilket resultat som använts 
till vilken del av indexet. Kännedom om detta ges först då kommunen köper de 

fullständiga resultaten och analysen av dessa för 50 000 kronor. Det gör att vissa 

data från exempelvis brukarundersökningen, där hemtjänsten i Skellefteå ligger bra 
till i jämförelse med övriga riket, ändå inte leder till ett högt index, men det är svårt 

att utläsa varför.  

Problematiskt med rankingen i hemtjänstindex är också att små skillnader i 

resultatet kan skapa stora skillnader på plats i rankingen. För kommunerna som 

ligger på plats 0–200 (av 290) skiljer det inte mer än tio kvalitetspoäng på en skala 
av hundra möjliga poäng.  

Hemtjänstindex mäter kvalitet inom fyra delområden: 

Delindex 1, information: detta index handlar om vilken information som är 

tillgänglig på vår externwebb/invånarwebb, exempelvis vad hemtjänst kostar och 

vilka utförare som finns. Då privata utförare inte erbjuds i vår kommun saknas 
också information om dessa, vilket kan dra ner resultatet.  Ett större arbete har 

dock påbörjats med att förbättra, förtydliga och strukturera om den information 
som finns på externwebben för ökad tillgänglighet. Detta är dock inte gjort utifrån 

de nyckeltal som efterfrågas i hemtjänstindex. Om det ska göras behöver ett 
sådant uppdrag ges till verksamheten. 

Delindex 2, biståndshandläggning: som tidigare nämnt kan invånare inte välja 

utförare i Skellefteå, vilket påverkar index men oklart hur. Sammantaget är 
resultaten svåra att tolka, då hemtjänstindex inte är helt transparanta och det är 

utmanande att söka detaljer i olika rapporter.  

Delindex 3, utförande; för den totala rankingen har delindex 3 den högsta vikten. 

Många delar i brukarundersökningen, som ligger tillgrund för resultaten i detta 

delindex, är goda men ger ändå ett lågt index, trots att Skellefteå ligger bra till i 
jämförelse med övriga Sverige. Eventuellt kan olika sätt att mäta ha stor påverkan 

på resultatet i denna del. Statistik för personalkontinuitet hämtas från Kolada och 
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ingår också i detta delindex. För 2021 saknas dessa data för Skellefteå kommun, 
vilken kan ha påverkat delindexet negativt. Kontinuitet är dessutom ett mått som 

mäts olika i olika kommuner. 

Delindex 4, stöd och utveckling. Flera av de mätbara områden som Skellefteå ligger 

i framkant inom sammanställs i detta delindex, vilket kan förklara de goda 

resultaten. Här ligger vi bättre till än exempelvis Umeå. Indexet handlar om två 
huvudämnen, dels digitala lösningar som avdelningen utvecklar och använder, 

såsom trygghetslarm och GPS, dels om samarbete, samverkan, kvalitetsstyrning 
och rutiner (anhöriga, förebyggande insatser, säker vård och omsorg, hälso- och 

sjukvård samt primärvård). Några av dessa nyckeltal mäts kontinuerligt i 
hemtjänstens Fyrfältare, såsom genomförandeplaner och kontaktmannaskap. 

Återigen saknas dock exempelvis i Socialstyrelsens data för jämförelser information 

om att hemtjänsten i Skellefteå har nattligt tillsyn med digital teknik. Antingen har 
enkäten inte besvarats eller så är det noterat felaktig information, vilket ger ett 

missvisande resultat.  

Slutsats hemtjänstindex som kvalitetsmått att följa upp 

Flera av de enkäter och underökningar som ligger till grund för hemtjänstindex 

arbetar hemtjänsten redan utifrån och följer kontinuerligt upp, dels via våra 
verksamhetsmått i Fyrfältaren, dels via resultaten av enkäter hemtjänsten svarar 

på, brukarundersökningen, SoS kommunenkät och SoS enkät e-hälsSoS 
enhetsundersökning. 

Hemtjänsten kommer att fortsätta följa upp och utveckla verksamheten utifrån 
datan i dessa grundkällor, i stället för att utgå ifrån hemtjänstindex sammanfattning 

som är svår att tolka, då de inte är helt transparanta, såtillvida kommunen inte 

köper hela rapporten med analys. Att närmare granska sammanställningen i 
hemtjänstindex kan dock vara ett gott komplement, då hemtjänstindex belyser 

förbättringsområden som saknas i hemtjänstens egna mätningar – exempelvis 
informationen på externwebben samt uppföljning av arbetssätten kring IBIC. 

Fortsätter vi att följa upp utifrån nuvarande kvalitetsmått kommer även 

hemtjänstindex att förbättras, då det baseras på samma underlag men med full 
tillgång. Viktigt är också att besvara samtliga enkäter och rapportera alla 

efterfrågade data och att utifrån hemtjänstindex funder över vad och hur vi mäter 
för ökad kvalitet. " 

____________________________________________________________________

_____________ 
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§ 213 Dnr KS 2023-000353 730 

Interpellation om det europeiska 
tillgänglighetspriset Access City Awards 2023, ställd 
till socialnämndens ordförande, av Christina Soldan 
(L) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Behandlingen av ärendet är avslutad. 

Inlägg 

Christina Soldan (L), Iosif Karambotis (S) samt Magnus Nilsson (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Christina Soldan (L) har ställt följande interpellation 
till socialnämndens ordförande: 

"Den 25 november 2022 har Skellefteå tagit emot det europeiska 

tillgänglighetspriset Access City Awards 2023. Skellefteå tog hem hedersplatsen 
som Europas mest tillgängliga stad. Magnus Nilsson, (S), ledamot i socialnämnden, 

Elin Brännström, delaktighetssamordnare, och Carina Norman, 
verksamhetsutvecklare deltog i prisceremonin i Bryssel och förutom äran och 

guldstatyn var priset hämtade de hem en fin prissumma på 150 000 EURO. 

Ett fantastiskt pris och ett kvitto på att hårt arbete ger resultat. Detta visar att vi 

lever som vi säger i Ett Skellefteå för alla-strategin och det finns en bred politisk 

enighet samt kommunens samverkan med funktionsrättsföreningarna och Rådet för 
förebyggande av funktionshinder (RÅFF). 

Det har gått ett bra tag sen detta fina hände och det har varit ganska tyst om det. 
Men vi är många som är både stolta över priset och nyfikna över uppföljningen. För 

även bäst kan bli ännu bättre, som man brukar säga. Priset faller, vad jag förstår, 

under både kommunens och Socialnämndens ansvar. 

Med anledning av detta vill jag fråga socialnämndens ordförande: 

 Vad hände sen med prispengarna? 

  Hur kommer prispengarna användas rent konkret till de prisades förmån, d 

v s Rådet för förebyggande av funktionshinder, RÅFF?" 

Socialnämndens ordförande Iosif Karambotis (S) lämnar följande svar: 

Frågor: Vad hände sen med prispengarna och hur kommer prispengarna användas 
rent konkret till de prisades förmån, dvs Rådet för förebyggande av 

funktionshinder, RÅFF? 

Svar: Funktionsrättsföreningarna i Skellefteå har haft möjlighet att komma med 
förslag på vad prispengarna från Access City Awards ska användas till. Förslagen 

har sedan diskuterats på Rådet för förebyggande av funktionshinder (RÅFF).  

RÅFF har därefter lämnat förslag till Socialnämnden att prispengarna från Access 

City Awards  ska fortsätta stimulera arbetet med att skapa ett Skellefteå för alla. 

Förslaget innebär att minst 450 000 kronor ska avsättas till 
funktionsrättsföreningarna i Skellefteå att söka. Resterande vinstpengar används till 

satsningar inom de målområdena som är beslutade inom kommunens 
funktionshinderspolitiska strategi; höjd kunskapsnivå, ökad tillgänglighet och bättre 

utbildning och fler arbetstillfällen.  



SKELLEFTEÅ KOMMUN 
Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 
2023-05-30 

69 (84) 

 

Elektronisk signatur  
VISMA_SIGN_01_ATTRIBUTE_SAML_TransactionId 

 

 

RÅFF avvaktar just nu beslut från socialnämnden. På RÅFFs sammanträde i juni ska 
det diskuteras och fattas beslut om vad de resterande pengarna ska användas till 

mer konkret inom målområdena i strategin Ett Skellefteå för alla. Just nu pågår ett 
arbete med att ta in kostnadsförslag och se vilka av förslagen som inkommit som är 

möjliga att genomföra.   

Viktigt att förtydliga är också att det är hela Skellefteå Kommun som vunnit priset, 
inte RÅFF. " 

____________________________________________________________________
________ 
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§ 214 Dnr KS 2023-000356 724 

Interpellation om färdtjänst, av Lena Forsman (KD) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Behandlingen av ärendet är avslutad. 

Inlägg 
Lena Forsman (KD), Iosif Karambotis (S) samt Per Boström (KD) yttrar sig. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktigeledamoten Lena Forsman (KD) har ställt följande interpellation 

till socialnämndens ordförande: 

"Som förtroendevald i Skellefteå kommun har jag mött många kommuninnevånare 

som varit förtvivlade över hur färdtjänsten i Skellefteå kommun fungerar. Många 

hjärtskärande berättelser om att personer över 90 år får vänta på Affärer el hos 
frisören i över 2 timmar. Med tanke på att vi förmodligen är utföraren Skellefteå 

taxis största kund och köper tjänster för ca 40 miljoner per år menar vi 
Kristdemokrater att detta är helt oacceptabelt. Jag är själv brukare av färdtjänst 

och skulle få ett mycket besvärligt liv om jag inte hade den möjligheten. Även jag 

drabbas återkommande av förseningar och möts tyvärr av total oförståelse från 
beställningscentralen. Mellan kl. 07.30 - 09.00 och kl. 14.00 - 16.00 är det nästan 

helt omöjligt att få tillgång till färdtjänst via taxi, likaså när flyget landar. Som ett 
nyligt exempel kan nämnas att jag personligen beställde en färdtjänstbil till en affär 

kl. 18.20 och fick svaret att du kan åka först kl. 20.20. Lösningen blev att Jag 
beställde citytaxi som ryckte ut och genast kom och körde mig hem. Men då fick 

jag betala resan helt själv och inte via den färdtjänst som jag har rätt till. Och detta 

är bara ett litet exempel. Vi tar ofta del av liknande berättelser och upplevelser från 
många andra brukare av färdtjänst. Och detta omfattande strul innebär i praktiken 

att möjligheten att komma ut och leva ett självständigt liv minskar och byts till oro 
och osäkerhet. På senare tid har vi även fått information från brukare att vissa 

behovsanpassningar exempelvis fordon med låg instegshöjd inte längre kan 

tillgodoses eller prioriteras. I kommunikation från beställningscentralen.  

Utifrån ovanstående ställer jag följande frågor till Socialnämndens ordförande: 

 Finns det i Skellefteå kommuns avtal med leverantören någon tidsram för 

tillåten väntetid vad gäller färdtjänsttransport? 

 Hur många av färdtjänstresorna avgår inte under denna eventuella. 

tidsram? 

 Vilket är vitesbeloppet som faller ut om resan inte påbörjas i tid? 

 Hur stort är vitesbeloppen totalt under ett år? 

 Angående behovsanpassade fordon, har avtalet med utföraren förändrats 

eller kan utföraren inte fullfölja ingånget avtal? 

 Vad har socialnämnden för plan för att förbättra och säkerställa att en 

större andel transporter avgår i tid?" 

Socialnämndens ordförande Iosif Karambotis (S) lämnar följande svar: 

"Fråga: Finns det i Skellefteå kommuns avtal med leverantören någon tidsram för 
tillåten väntetid vad gäller färdtjänsttransport?  

Svar: Vid beställning av resa kan taxi enligt avtal skjuta resan 60 min före eller 30 
min efter önskad tid, detta för att kunna ha så effektiv samåkning som möjligt. Men 
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avtalad tid gäller och ska som regel följas. Vite utgår först efter 20 minuter och är 
därför den tillåtna tidsramen för väntetid enligt avtalet. Om förseningen är mer än 

20 minuter ska också resan vara kostnadsfri för resenären.  

Fråga: Hur många av färdtjänstresorna avgår inte under denna ev. tidsram?  

Svar: Under de senaste fem månaderna (sept till feb) har 77,900 färdtjänstresor 

genomförts. Av dessa resor var 5% mellan 20-40 minuter sena, 1% var mer än 40 
minuter sen. 

Fråga: Vilket är vitesbeloppet som faller ut om resan inte påbörjas i tid?  
Svar: Skellefteå kommun har två olika vitesbelopp. Vid dröjsmål utgår vite 

motsvarande 25 % av uppdragets totala kostnad (startavgift, framkörningsavgift, 
bokningsavgift samt km eller väntetidstaxa) om förseningen är mellan 20-40 

minuter. 50 % av uppdragets totala kostnad om förseningen är mer än 40 minuter.  

Fråga: Hur stort är vitesbeloppen totalt under ett år?  
Svar: Under 2022 utgick viten till ett belopp på 443 695 kr vilket motsvarar ca 1,2% 

av fakturerat belopp. 

Fråga: Ang. behovsanpassade fordon, har avtalet med utföraren förändrats eller 

kan utföraren inte fullfölja ingånget avtal?  

Svar: Nej, det har inte skett några förändringar i avtalet. I avtalet framgår det att 
Skellefteå taxi ska tillhandahålla lämpade fordon för uppdragets genomförande.  

I avtalet framgår kravet att del av fordonsparken ska drivas med förnyelsebart 
drivmedel. I takt med att Skellefteå taxi bytt ut äldre bilar med tex elbilar som är 

högre och djupare har det försvårat uppdraget med att ha anpassade bilar. Detta 
är ett hinder som vi sett och förvaltningen har dialog med Skellefteå taxi om detta 

det ingår i Skellefteå taxis uppdrag att invånarna med tillstånd kan använda sin 

färdtjänst. 

Fråga: Vad har socialnämnden för plan för att förbättra och säkerställa att en större 

andel transporter avgår i tid? 
Svar: Socialkontoret har kontinuerliga träffar med leverantören där bristerna 

uppmärksammas och åtgärder förväntas minska brister bla att transporter avgår i 

tid. Socialnämnden följer noga utvecklingen inom färdtjänst, tar del av brukarnas 
synpunkter via råden dvs. Kommunala pensionärsrådet och Rådet för förebyggande 

av funktionshinder. Tyvärr har socialnämnden små möjligheter att kunna göra mer 
än det som är skrivet i avtal, följa avtalet och föra en dialog med leverantören. 

Socialkontoret har under en längre tid försökt med olika insatser anpassa 

belastningen på vissa tider på dygnet och på det sättet underlätta för 
leverantören." 

____________________________________________________________________
________ 
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§ 215 Dnr KS 2023-000388 107 

Interpellation om Skellefteå City Airports ABs val av 
destinationer för resor och etiska riktlinjer, av 
Linnea Öhman (MP) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellation bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2023-06-13. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktigeledamoten Linnea Öhman (KD) har ställt följande interpellation 

till kommunstyrelsens ordförande: 

"Skellefteå Airport kan stoltsera med att ligga i framkant när det gäller miljö genom 

att vara en fossilfri flygplats med flera projekt inom fossilfritt flygande. När det 
gäller social hållbarhet ska flygplatsen enligt ägardirektiven arbeta utifrån tydliga 

etiska riktlinjer och på ett sätt som innebär att allmänhetens förtroende för bolaget 
upprätthålls. Nyligen kom nyheten att ett flertal resor till olika destinationer i 

Turkiet kommer att avgå från Skellefteå Airport i höst. Ett land som har fällts flera 

tusen gånger av Europeiska domstolen för de mänskliga rättigheterna. En auktoritär 
regim som enligt det Utrikespolitiska Institutet diskuterar att återinföra dödsstraff. 

Där prokurdiska lokalpolitiker fängslas och flera lagar begränsar fackföreningars 
möjligheter att verka i landet. Journalister fängslas, jämställdhetsarbetet går åt fel 

håll och även HBTQI-rörelsen rapporterar försämringar. 

Sammanfattningsvis går utvecklingen i Turkiet åt fel håll, och många Skelleftebor 
har ifrågasatt varför Skellefteå Airport ska uppmuntra Skellefteåbor att spendera 

sina pengar i ett land vars regim blir allt mer auktoritär. Skellefteå Airport ska enligt 
ägardirektiven arbeta utifrån tydliga etiska riktlinjer och på ett sätt som innebär att 

allmänhetens förtroende för bolaget upprätthålls. 

Med anledning av detta undrar jag: 

 Vilka möjligheter har Skellefteå Airport att välja vilka destinationer som går 

att nå med direktflyg från Skellefteå airport? 

 Finns upprättade etiska riktlinjer som bolaget arbetar utifrån vid beslut att 

inleda nya samarbeten och nya destinationer? 

 Vad säger i så fall dessa riktlinjer om krav på demokratiska principer och 

respekt för mänskliga rättigheter i valet av samarbetspartners och 

destinationer? 

 Har det gjorts några överväganden hur valet att erbjuda Turkiet som 

destination stämmer överens med Skellefteå kommuns höga ambitioner 

inom social och ekologisk hållbarhet?" 

Interpellanten är ej närvarande på sammanträdet. 
____________________________________________________________________

_____________ 



SKELLEFTEÅ KOMMUN 
Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 
2023-05-30 

73 (84) 

 

Elektronisk signatur  
VISMA_SIGN_01_ATTRIBUTE_SAML_TransactionId 

 

 

§ 216 Dnr KS 2023-000368 210 

Interpellation om planering av nya villaområden, av 
Andreas Löwenhöök (M) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellation bordläggs, med hänvisning till arbetsordningen 5 §, till 

kommunfullmäktiges sammanträde 2023-06-13. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Andreas Löwenhöök (M) har ställt följande 
interpellation till kommunstyrelsens ordförande: 

"Det finns i dagsläget få villatomter som är tillgängliga att bygga på i kommunen. 
Kring Skellefteå stad finns det idag (20/4) inga bokningsbara tomter, och de elva 

som tillkommer i maj räcker inte på långa vägar för att möta behoven. 

Detta är vidare ingen ny situation. Efterfrågan på tomter har länge varit hög. Trots 
det har framtagandet av nya områden för villabebyggelse varit nedprioriterat från 

den politiska majoritetens sida. Det är bekymmersamt. 

Nyligen släpptes en rapport från Mäklarsamfundet med namnet; ”Den stora 

bostadsutmaningen – Vad står på spel om bostadsbehovet i norra Norrland inte 

möts?”. I den granskas om Skellefteå, Luleå och Boden kommer att kunna erbjuda 
de bostäder som krävs för att inflyttningarna till de stora industrietableringarna ska 

bli lyckade.  

Rapporten visar att det inte finns tillräckliga förslag för att tillgodose inflyttarnas 

bostadsbehov. Detta trots att planerna med omfattande nyproduktionsprojekt är 

ambitiösa. Problemet enligt rapporten är att fokuset i Skellefteå är för ensidigt på 
nyproduktion av flerbostadshus, trots att det inte möter behovet hos den 

arbetskraft man vill locka till kommunen. En arbetskraft som ofta består av 
människor som önskar bo i egen villa. 

I den översiktliga planeringen finns det några intressanta områden, där 
villabebyggelse kan möjliggöras. Vi vet samtidigt att det tar lång tid från översiktlig 

planering till färdiga tomter. Exempelvis har vi i minnet att det tog 9 år att 

färdigställa tomterna på Västra Eriksberg – från idé till verkställighet. Det finns 
således skäl att ligga i framkant. Vi måste gå från övergripande tankar till konkret 

handling, detaljplaner och byggklara tomter. 

Med anledning av detta vill jag ställa följande frågor till kommunstyrelsens 

ordförande, Lorens Burman (S): 

 Hur arbetar Skellefteå kommun strategiskt med att ta fram nya områden 

med tomter för bebyggelse av villor? 

 På vilket sätt prioriteras valet av kommande exploateringsområden mellan 

flerfamiljshus och villaområden? 

 Finns det någon fastslagen tidsplan för kommande exploateringar av nya 

villaområden? 

 Hur säkerställs att de kommande planerna täcker in tillräckligt med tomter, 

för villor och radhus, för att svara upp emot vårt beräknade behov enligt 

målet om 90 000 invånare, till år 2030?" 

Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning 5 § skall kommunfullmäktiges 

sammanträden avslutas senast kl. 17.00. 
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§ 217 Dnr KS 2023-000398 165 

Interpellation om skyddsrum i kommunala 
fastigheter, av Jens Wennberg (L) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellation bordläggs, med hänvisning till arbetsordningen 5 §, till 

kommunfullmäktiges sammanträde 2023-06-13. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Jens Wennberg (L) har ställt följande interpellation 
till nämnden för support och lokalers ordförande: 

"Vi lever i en väldigt otrygg värld med ett kring inte långt från oss. Detta krig har 
visat på vikten sav väl förberedda skyddsrum. Vi ser ett krig som inte tar någon 

hänsyn till krigets lagar. Ett krig där civilbefolkningen är legitima mål. Det finns 

ingen gräns för den terrorbombning som försiggår från den ryska armen. 

Sverige hade under kalla kriget en god utbyggnad av skydds som skulle täcka 

befolkningens behov. Men med kalla krigets upplösning så avtog även byggandet 
skyddsrum. Så i dag har vi inte tillräckligt med skyddsrum till vår befolkning.  

De allra flesta skyddsrummen som finns i dag används som förråd, idrottshallar, 

garage. Beroende på var de är placerade. Det finns en lag som säger att 
fastighetsägaren inom det att uppmaning gått ut om att ställa i ordning 

skyddsrummen har fastighetsägaren 48 timmar på sig.  

Med anledning av detta vill jag ställa följande frågor till Tomas Teglund ordförande 

support och lokaler; 

 Finns det någon plan för återställande av skyddsrummen i kommunala 

fastigheter? 

 Hur ser den planen ut? 

 Finns det i dag utrustning så att skyddsrummen går att ställa i ordning? 

 Hur lång tid räknar nämnden med att det kommer att ta att återställa 

skyddsrummen i brukbart skick? 

 Finns det någon plan för byggande av skyddsrum? 

 Finns det någon budget i dag för återställning och byggnation av 

skyddsrum?" 

Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning 5 § skall kommunfullmäktiges 

sammanträden avslutas senast kl. 17.00. 

____________________________________________________________________

_____________ 
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§ 218 Dnr KS 2023-000426 700 

Interpellation om stödverksamhet riktade till unga 
med missbruk i familjer, av Linnea Öhman (MP) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellation bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2023-06-13. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktigeledamoten Linnea Öhman (MP) har ställt följande interpellation 

till socialnämndens ordförande: 

"Enligt en forskningsrapport från Centralförbundet för alkohol- och 

narkotikaupplysning (CAN) har cirka 430 000 av samtliga barn under 18 år i Sverige 
någon gång under sin uppväxt bott med en förälder eller vårdnadshavare som har 

alkoholproblem. Detta motsvarar vart femte barn. Att växa upp med missbruk i 

familjen är en riskfaktor för sämre skolgång och sämre fysisk och psykisk hälsa och 
äpplet även risken att bli utsatt för övergrepp. Barn som växer upp med en 

vårdnadshavare med alkoholproblem eller annat missbruk behöver därför insatser 
för att motverka dessa risker.  

Inom Individ- och familjeomsorgen i Skellefteå erbjuds barn och unga som har 

missbruk eller psykisk ohälsa i familjen att delta i stödgrupper vid behov. I 
organisationen Junis undersökning bland kommuner framkom att bara 0.6% av 

dessa barn nås av stödinsatser från kommunen. Skellefteå listas inte som en av de 
kommuner som svarat. Med anledning av detta undrar jag: 

 Har socialnämndens verksamhet någon ytterligare stödverksamhet riktad 

till unga med missbruk i familjen, utöver ovan nämnda stödgrupper? 

 Ungefär hur många barn har nåtts av stödinsatser under 2022? 

 Vad gör socialnämnden för att fler barn ska nås av de stödinsatser som 

erbjuds? 

 Ser socialnämnden att det finns behov av några beslut eller åtgärder i 

andra delar av kommunens organisation för att stärka arbetet med att 

stötta barn i familjer med missbruk, och i så fall vilka?" 

Interpellanten är inte närvarande på sammanträdet. 

____________________________________________________________________
________ 
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§ 219 Dnr KS 2023-000427 536 

Interpellation om bussturer som passerar Skellefteå 
Camping, av Christina Soldan (L) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellation bordläggs, med hänvisning till arbetsordningen 5 §, till 

kommunfullmäktiges sammanträde 2023-06-13. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Christina Soldan (L)) har ställt följande interpellation 
till kommunstyrelsens ordförande: 

"Skellefteå Camping är en populär destination för såväl turister som invånare, 
särskilt under vinter- och sommarsäsongen. Med närheten till skidstadion och 

Vitbergsbadet finns det en klar potential för att ytterligare främja turismen och 

underlätta för våra invånare genom att erbjuda en bussförbindelse till dessa 
attraktioner. Jag vill därför lyfta frågan om att införa regelbundna bussturer som 

passerar Skellefteå Camping och förbättrar tillgängligheten till både skidstadion och 
Vitbergsbadet. 

Att erbjuda en bussförbindelse till Skellefteå Camping skulle inte bara underlätta för 

våra invånare att lämna bilen hemma och minska trafikbelastningen, utan det skulle 
även vara till fördel för våra turister. Många besökare som kommer till campingen 

med bilar, husvagnar och husbilar tar upp betydande plats i trafiken. Genom att 
erbjuda ett alternativ i form av en bussförbindelse kan vi minska antalet fordon på 

vägarna och därmed bidra till en mer hållbar och smidig trafiksituation. 

En annan aspekt att beakta är föräldrarnas behov av förvaring av skidor vid liften. 
Genom att ha en bussförbindelse till skidstadion kan barnen själva ta sig till backen 

med buss, vilket underlättar för både barn och föräldrar. Föräldrarna slipper då 
skjutsa barnen till och från skidområdet, vilket ger dem mer tid och bättre möjlighet 

att få ihop livpusslet samt minskar stressen för både barn och dess föräldrar. 

Med anledning av detta vill jag fråga kommunalrådet: 

 Är det möjligt att införa regelbundna bussturer som passerar Skellefteå 

Camping och förbättrar tillgängligheten till både skidstadion och 

Vitbergsbadet?" 

Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning 5 § skall kommunfullmäktiges 

sammanträden avslutas senast kl. 17.00. 
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§ 220 Dnr KS 2023-000355 710 

Fråga om barnomsorg under obekväm arbetstid, av 
Frida Löfroth (KD) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Frågan avskrivs med hänvisning till kommunfullmäktiges arbetsordning 34 § pkt 8. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktigeledamoten Frida Löfroth (KD) har ställt följande fråga till för- 

och grundskolenämndens ordförande: 

"Skellefteå växer och antalet skiftarbetare ökar med anledning av de stora 

industrietableringarna. Det ställer högre krav på barnomsorgens flexibilitet. 

Utifrån ovanstående ställer jag följande fråga till För- och grundskolenämndens 

ordförande. 

 Har det gjorts någon utredning eller översyn om förväntat ökat behov av 

barnomsorg under OB-tid?" 

Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning 34 § pkt 8 skall en fråga som bordlagts 

vid två tillfällen avskrivas på grund av inaktualitet.  Enligt kommunfullmäktiges 
arbetsordning 5 §  sammanträden avslutas senast kl. 17.00. 

____________________________________________________________________

________ 
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§ 221 Dnr KS 2023-000363 720 

Fråga om medel för att motverka ofrivillig ensamhet 
bland äldre, av Viktoria Sundin (M) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Frågan avskrivs med hänvisning till kommunfullmäktiges arbetsordning 34 § pkt 8.  

Sammanfattning 
Kommunfullmäktigeledamoten Viktoria Sundin (M) har ställt följande fråga till för- 

och socialnämndens ordförande: 

"Ofrivillig ensamhet drabbar många människor, inte minst äldre. Det påverkar både 

den psykiska och fysiska hälsan mycket negativt. Även om det i kommunerna finns 
aktiviteter tillgängliga kan det finnas olika hinder som gör att man tycker att det är 

svårt att delta. Därför är det viktigt att underlätta för äldre personer att delta i 

sociala och hälsofrämjande aktiviteter.  

Vi kan få en betydligt friskare äldre befolkning genom att motverka ensamhetens 

skadliga effekter genom riktade förebyggande insatser. Det finns flertalet 
undersökningar som visar att goda relationer, rätt kost och motion är bra för hälsan 

och psyket, samtidigt som ofrivillig ensamhet har den motsatta effekten.  

I regeringens budget avsätts sammanlagt 300 miljoner kronor under 2023 för en 
gemensamhetssatsning med syfte att stärka folkhälsan och minska konsekvenserna 

av ofrivillig ensamhet. 50 miljoner kronor av dessa utgör en särskild satsning för att 
motverka ofrivillig ensamhet hos äldre. Socialstyrelsens utlysning pågår vilket 

innebär att samtliga kommuner kan ansöka om medel till och med den 16 maj. 

Med anledning av detta har jag följande fråga till Socialnämndens ordförande Iosif 
Karambotis(S): 

 Har eller kommer Skellefteå kommun att ansöka om medel ur ovan nämnda 

satsning? " 

Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning 34 § pkt 8 skall en fråga som bordlagts 

vid två tillfällen avskrivas på grund av inaktualitet.  Enligt kommunfullmäktiges 
arbetsordning 5 §  sammanträden avslutas senast kl. 17.00. 

____________________________________________________________________

________ 
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§ 222 Dnr KS 2023-000468 109 

Fråga om vilka åtgärder som gjorts för att klara 
kompetensförsörjningen i Vallens förskola, av Maria 
Bernsson (C) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Frågan bordläggs, med hänvisning till arbetsordningen 5 §, till kommunfullmäktiges 

sammanträde 2023-06-13. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Maria Bernsson (C) har ställt följande fråga till för- 
och grundskolenämndens ordförande: 

"Måndag den 15e maj blev föräldrar till barn på Vallens förskola kallade till möte 
där de fick veta att den fullbelagda förskolan hotas av nedläggning på grund av 

personalbrist. Vid nedläggning hänvisas de till Skogstorpets förskola i Lövånger, två 
mil därifrån. Föräldrarna uppfattade informationen som att de själva har två veckor 

på sig att skaka fram behörig personal. Om detta inte lyckas, kommer förskolan att 

läggas ned. Detta besked om eventuell nedläggning kom som en fullständig 
överraskning och ett fruktansvärt slag för föräldrar och personal på förskolan. En 

hel bygd berörs och konsekvenserna kan komma att bli stora och förödande. 

Centerpartiets ståndpunkt är att kommunens förskolor ska finnas till för barnen och 

för att vardagen med arbete ska fungera ihop med familj. Både små och stora 

förskolor och grundskolor behövs. Stad och landsbygd har olika förutsättningar, 
men är lika viktiga för Skellefteås utveckling och framtid.  

Med anledning av detta vill jag ställa följande fråga till För- och 
grundskolenämndens ordförande: 

 Har skolförvaltningen annonserat externt och internt inom hela 

förvaltningen samt undersökt alla alternativ att klara 

kompetensförsörjningen i Vallens förskola?" 

Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning 5 § skall kommunfullmäktiges 

sammanträden avslutas senast kl. 17.00.  

____________________________________________________________________

_____________ 
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§ 223 Dnr KS 2023-000298 102 

Fyllnadsval av revisor 

Kommunfullmäktiges beslut 
Marianne Näsström (C) utses till ny revisor för återstoden av mandatperioden 2022 

- 2026. 

Jäv 
Annamaria Hedlund (S), Kenneth Fahlesson (S), Lorents Burman (S), Daniel Enwall 

(S), Malin Berglund (S), Iosif Karambotis (S), Carina Lillbacka (S), Felicia Lundmark 
(S), Elisabeth Lundström (S), Kamel Mnad (S), Magnus Nilsson (S), Isak Rådahl (S), 

Daniel Sjögren (S), Tomas Teglund (S), Ann Åström (S), Henry Andersson (M), 
Andreas Löwenhöök (M), Kaisa Edström (M), Anette Lindgren (M), Kjell Lindström 

(M), Micaela Löwenhöök (M), Viktoria Sundin (M), Nils E Vesterberg (M), Anette 
Lundqvist (M), Markku Abrahamsson (S), Magnus Bergmark (S), Lova Torstensson 

(V), Joakim Wallström (V), Weidan Gong (V), Lilian Nilsson (V), Filip Palukka (V), 

Elisabeth Lundqvist (SD), Pär Sehlstedt (SD), Linda Strandberg (SD), Carina 
Sundbom (C), Håkan Andersson (C). Maria Bernsson (C), Kornelia Paulander (C), 

Lena Forsman (KD), Per Boström (KD), Andreas Boman (KD), Frida Löfroth (KD), 
Hans Brettschneider (MP), Christina Soldan (L), Jens Wennberg (L), Solveig 

Vidmark Andersson (S), Kristin Lundmark (S), Lillian Carlsten (S), Jasmin Ravaghi 

(S), Ewa Eriksson (S), Björn Lundström (S), Lars Lundmark (S), Bertil Almgren (S), 
Sinikka Lindquist (M), Per-Ivar Skogqvist (M), Helen Lundmark (M), Monica Lindow 

(MP) deltar på grund av jäv ej i behandlingen och beslutet.   

 

 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade 2023-05-02 § 144 att befria Philip Cohen (C) från 
uppdraget som revisor samt att fyllnadsval förrättas vid ett senare tillfälle.  

Beslutsunderlag 
Protokoll, kommunfullmäktige 2023-05-02 § 144  

____________________________________________________________________

__________ 

Beslutet sänds till 

Revisionen 
Marianne Näsström 

Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 
Förvaltningen support och lokaler, ansvariga för Troman 
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